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Główne działania syndyka dotyczą 
wyprzedaży majątku upadłego zakładu. 
Próby sprzedaży przedsiębiorstwa jako 
całości  nie przyniosły rezultatu. 
W związku z tym syndyk przystąpił do 
wyprzedaży majątku ruchomego, głównie 
stanowiącego techniczne wyposażenie 
(maszyny, urządzenia). 
W wyniku pierwszego przetargu zostały 
uzyskane środki w wysokości około 2 mln zł. 
Środki te przekazano w drodze planów 
podziału wierzycielom posiadającym 
zabezpieczenia majątkowe w postaci 
zastawów i przewłaszczeń na majątku 
upadłego, a którzy według prawa korzystają 
z pierwszeństwa w tym zakresie. W efekcie 
środki trafiły do banku kredytującego oraz 
do ZUS. W trakcie drugiego przetargu 
zainteresowanie maszynami i urządzeniami 
zdecydowanie spadło mimo zastosowania 
obniżki cen wywoławczych o 25%.
Służby zatrudnione przez syndyka zajmują 
się wyprzedażą majątku nie tylko objętego 
przetargami, ale również  pozyskują środki 
do masy z wyprzedaży złomu, makulatury 
i resztek surowców i wyrobów. Na bieżąco są 
sporządzane i wydawane dokumenty 
kadrowo-płacowe dla byłych pracowników 
upadłego.
Niepokojącym jest fakt, że do chwili obecnej 
nie został wykreowany zdecydowany 
inwestor  na zakup nieruchomości  
"Dolwisu", mimo wcześniejszych spotkań 
i rozmów odbytych przez syndyka. Wynika 
to z generalnego spadku zainteresowania na 
rynku nieruchomości. Dodatkowo należy 
podkreślić, że budynki i budowle wchodzące 
w skład masy upadłości w znacznej części są 
w bardzo złym stanie technicznym i generują 
stosunkowo wysokie koszty utrzymania.
W najbliższym czasie planowany jest 
kolejny etap sprzedaży ruchomości przy 
zastosowaniu kolejnej obniżki cen. Na 
podkreślenie zasługuje fakt, że cały proces 
upadłości przebiega pod nadzorem nie tylko 
Sędziego Komisarza, ale również Rady 
Wierzycieli w skład której wchodzą 
przedstawiciele: Banku kredytującego, 
ZUS-u, PGNiG oraz Gminy Leśna.
Syndyk w przedmiotowym  postępowaniu 
u p a d ł o ś c i o w y m  d z i ę k u j e  P a n u  
Burmistrzowi za zrozumienie uwarunkowań 
procesu upadłości oraz trudności w jego 
finansowaniu, a także za pomoc okazywaną 
w podejmowaniu trafnych decyzji podczas 
posiedzeń Rady Wierzycieli. 

Z poważaniem 
Alina Musiałowska

syndyk

27 listopada 2013 roku w leśniańskim 
Ratuszu odbyło się spotkanie z osobami 
oczekującymi na przydział mieszkania 
k o m u n a l n e g o ,  k t ó r e  w y r a z i ł y  
zainteresowanie adaptacją pomieszczeń 
na cele mieszkalne w byłym 
b u d y n k u  b i u r o w y m  
nieistniejącej już „Fatmy” 
w Pobiednej. 

Podczas spotkania podpisane 
z o s t a ł y  p r z e d w s t ę p n e  
umowy najmu. Wcześniej 
wszyscy zainteresowani 
mieli okazję oglądu tych 
p o m i e s z c z e ń ,  w y b o r u  
n a j b a r d z i e j  o d p o w i a -
d a j ą c y c h  i  r o z m o w y  
o wszystkich szczegółach tej 
interesującej propozycji 
przygotowanej przez Urząd 
Miejski w Leśnej. 

Nieruchomości po byłej 
Fabryce „Fatma” zostały 

kupione przez gminę na bardzo korzystnych 
warunkach. I właśnie w budynku biurowca 
wydzielono 10 lokali niemieszkalnych 
przeznaczonych do adaptacji na cele 
mieszkalne. Informacja na temat tych lokali 

została rozesłana do wszystkich osób, które 
znajdują się na liście osób oczekujących na 
przydział mieszkania komunalnego. 
Obecnie na liście znajduje się 66 osób, 
spośród których z 6 zawarto umowy. Prace 

a d a p t a c y j n e  n a j e m c y  
wykonają we własnym 
zakresie i na własny koszt. 
Gmina wykonała piony 
w o d n o - k a n a l i z a c y j n e  
i doprowadziła energię 
elektryczną. 

Na pozostałe 4 lokale do 
a d a p t a c j i  z o s t a n i e  
ogłoszony przetarg na 
wysokość czynszu. Obecnie 
ogłoszony jest przetarg na 
sprzedaż hal i budynku 
mieszkalno-warsztatowego. 
W przyszłym roku będą 
wystawione do sprzedaży 
działki budowlane.

G.M.

W listopadzie br. Urząd Miejski otrzymał 
raport z czynności kontrolnych projektu 
pn.: „Wdrożenie mobilnego systemu 
informacyjno-promocyjnego w gminie 
Leśna”. 
Raport jest wynikiem 
kontroli przeprowadzonej 
przez pracowników Urzędu 
M a r s z a ł k o w s k i e g o ,  
mającej na celu weryfikację 
w y d a t k ó w  i  z a ł o ż e ń  
zadeklarowanych w za-
akceptowanym wniosku 
a p l i k a c y j n y m .  N a  
p o d s t a w i e  p r z e p r o -
wadzonych czynności  
k o n t r o l n y c h  n i e  
s twie rdzono  żadnych  
uchybień w realizacji 
projektu. Zgromadzona 
dokumentacja odpowiada 
z a s a d o m  p r z y z n a n i a  
pomocy. Kolejnym etapem 
jest wypłata zakontrak-
towanej dotacji.
Po raz kolejny zachęcamy 
wszystkich do zalogowania 
się i bezpłatnego korzy-
stania z systemu sms. 
Szczegóły na s tronie 
www.lesna.pl.

Europejski Fundusz Rolny na rzecz Rozwoju 
Obszarów Wiejskich: Europa inwestująca 
w obszary wiejskie.
Projekt „Wdrożenie mobilnego systemu 
informacyjno - promocyjnego w gminie Leśna” 
jest współfinansowany ze środków Unii 

Europejskiej, w ramach działania 413 „Wdrażanie 
lokalnych strategii rozwoju” objętego Programem 
Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013. 
Beneficjent: Gmina Leśna. Instytucja Zarządzająca: 
PROW 2007-2013 – Minister Rolnictwa 

i Rozwoju Wsi.            (Bogusława Sidor )

Stan likwidacji
ZPJ „Dolwis” S.A.

Przydzielono wolne lokale

System SISMS po kontroli 
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Wielkimi krokami zbliżają się święta 
Bożego Narodzenia – dla większości z nas 
to czas magiczny. Najważniejszym 
symbolem tych niezwykłych świąt jest 
choinka – czyli chrześcijański symbol 
Chrystusa jako źródło życia. Skoro źródło 
życia to najlepsza będzie choinka ta żywa – 
pachnąca prosto z lasu.
Ważne jest jednak, żeby nasze świąteczne 
drzewko pochodziło z legalnego źródła. 
Dlatego jak co roku na terenie naszego 
nadleśnictwa wyznaczyliśmy osiem 
punktów sprzedaży, gdzie będzie można 
wybrać tę wymarzoną i kupić w rozsądnej 
cenie. 

Dlaczego żywa, a nie sztuczna?
Plusów żywej choinki jest wiele. Zapach 
lasu, unikalny wygląd, który nadaje 
świętom prawdziwy klimat. Wygląda 
o wiele lepiej niż sztuczna, jest  
zdecydowanie tańsza i  jest też bardziej 
ECO – po świętach łatwo ulega 
biodegradacji i jej biomasa wraca do 
przyrody (wystarczy igły i rozdrobnione 
gałęzie wrzucić na kompost). 
 A co ze sztuczną? Rozkładać się będzie 
latami, spalić nie można i jeszcze zajmuje 
miejsce gdzieś na strychu. Przeciwnicy 
żywych drzewek często też argumentują 
tym, że te żywe się sypią. Owszem, to 
prawda, ale naturalne igły to darmowa 
akupunktura dla naszych stóp oraz 
prawdziwy test dla twojego odkurzacza… 
A poza tym wybieranie, kupowanie, 
transportowanie i ubieranie żywej choinki 
to charakterystyczny rytuał, dzięki któremu 
Święta Bożego Narodzenia nabierają 
dodatkowego uroku.

Lepiej kupić,  niż…
Zanim jednak pojawią się w sprzedaży, 
warto dowiedzieć się dlaczego tak ważne 
jest kupowanie choinek w takich miejscach 
jak leśniczówka. Po pierwsze wycinane są 
te drzewka, których brak nie uczyni szkody 
dla lasu. Po drugie leśniczy ma „oko” do 
choinek, potrafi wybrać te, które w naszych 
domach będą niezwykłą ozdobą samą 
w sobie. Po trzecie małą choinkę kupimy już 
za 18 zł, za choinkę do 2,5 m zapłacimy do 
30,00 zł. A za samowolne wycięcie drzewka 
w lesie grozi mandat do 500 zł. Czy nie 
lepiej taką kwotę przeznaczyć na fajny 
prezent, który będzie można włożyć pod 
choinkę? Przy zakupie w leśniczówkach 
każdy dostaje asygnatę – czyli dowód 
zakupu. 
Punkt sprzedaży w Gminie Leśna mieści 
się w miejscowości Świecie 145, 
Leśniczówka (Leśnictwo Świecie, Czocha).
Telefony do leśniczówek znajdują się na 
stronie: 
http://wroclaw.lasy.gov.pl/index.php?optio
n=com_content&task=view&id=756&Ite
mid=701&tpe=swieradow.

Katarzyna Męcina 
Nadleśnictwo Świeradów

*

Życzymy Wszystkim wesołych, rodzinnych 
Świąt  Bożego Narodzenia ,  wie lu  
wspaniałych i wymarzonych prezentów pod 
choinką z Izerskiego Lasu oraz samych 
pogodnych dni w nadchodzącym 2014 roku.

�����Nadleśniczy oraz pracownicy 
Nadleśnictwa Świeradów

Podczas sesji Rady Miejskiej 28 listopada 
2013 roku wręczono uroczyście srebrne 
medale „Za Zasługi dla Obronności 
Kraju”.  
Uroczystość objęła rodziców, których co 
najmniej trzech synów pełniło nienagannie 
czynną służbę wojskową.  Medalami przez 
Ministra Obrony Narodowej uhonorowani 
zos ta l i  Pańs two:  Boles ław Babi j  
z Miłoszowa, Barbara Cieślik ze Złotnik 
Lubańskich, Maria i Wiesław Ciurysek ze 
Stankowic, Jan Łapaj z Miłoszowa, Anna 

Rajczakowska ze Stankowic, Stanisława 
Skowron z Pobiednej,  Władysław 
Smoliński z Leśnej, Wanda Stankiewicz 
z Leśnej, Wiesława i Jerzy Stępińscy 
z Leśnej oraz Olga Zajączkowska 
z Pobiednej.  Wręczyli je: Wojskowy 
Komendant Uzupełnień w Bolesławcu ppłk 
Andrzej Łuka, Burmistrz Leśnej Jan 
Surowiec oraz Przewodniczący Rady 
Miejskiej w Leśnej Walter Straszak. 
Odznaczonym zostały wręczone kwiaty.
                                                             (ms)

W związku z okresem zimowym 
Miejsko–Gminny Ośrodek Pomocy 
Społecznej w Leśnej zwraca się z prośbą
o przekazywanie informacji o każdym 
niepokojącym przypadku i konieczności 
udzielania pomocy. 
Niekiedy drobna pomoc sąsiedzka, 
niezwykle ważna, jest już wystarczająca. 
W niektórych przypadkach może zachodzić 
konieczność dodatkowego wsparcia. 
Ośrodek, realizując ustawowe zadania 
w ramach rządowego programu „Pomoc 

państwa w zakresie dożywiania”, objął 
pomocą potrzebujących. Osoby starsze 
i chore korzystają z usług opiekuńczych, 
a w okresie jesienno-zimowym podopieczni 
otrzymują zasiłki celowe na opał i odzież. 
Przez cały rok w Ośrodku wydawana jest 
żywność, odzież oraz koce. Pamiętajmy 
w tej najtrudniejszej porze roku o ludziach, 
którzy z różnych powodów nie mogą sobie 
poradzić przede wszystkim z problemami 
bytowymi. 

MM

J a k  p o b u d z i ć  r o z w ó j  m a ł y c h  
miejscowości opierając się na gospodarce 
społecznej. Czy spółdzielnie socjalne 
mogą aktywizować lokalne społeczności? 
– na te i szereg innych kwestii próbowali 
odpowiedzieć uczestnicy konferencji, 
która odbyła się 10.12.2013 roku w domu 
kultury w Leśnej.

Gmina Leśna oraz Fundacja na rzecz 
Wspierania Kultur Alternatywnych
i Ekologicznych z Wolimierza zaprosiły 
p r z e d s t a w i c i e l i  a d m i n i s t r a c j i  
samorządowej,  radnych, sołtysów, 
organizacje pozarządowe i lokalnych 
przedsiębiorców do rozważań na temat 
aktywizacji lokalnych społeczności, szans 
tych działań i spodziewanych efektów. 
Otwarcia konferencji dokonał Burmistrz 
Leśnej Jan Surowiec. Wprowadzeniem do 
dyskusji były krótkie referaty. Szymon 

Surmacz, koordynator merytoryczny 
projektu Kooperatywa Izerska i organizator 
konferencji mówił o gospodarce społecznej, 
jej szansach i barierach.  Cezary 
M i ż e j e w s k i ,  P r e z e s  Z a r z ą d u  
Ogólnopolskiego Związku Rewizyjnego 
Spółdzielni Socjalnych naświetlił kwestie 
rozwoju przedsiębiorczości społecznej 

i spółdzielczości socjalnej w nowej 
perspektywie finansowania UE 2014-2020. 
Dorota Goetz, Prezes LGD Partnerstwo 
Ducha Gór mówiła o doświadczeniach 
związanych z wprowadzaniem marki 
lokalnej na przykładzie Skarbca Ducha Gór 
– Galerii Produktu Lokalnego w Karpaczu. 
A n n a  J u r c z y k ,  P r e z e s  Z a r z ą d u  
„Stowarzyszenia Animacji Lokalnej 
Arkona” – podzieliła się refleksjami na 
temat turystyki historycznej realizowanej 
w Byczynie na Opolszczyźnie. 
B a r b a r a  F e r e n c  –  W i c e p r e z e s  

Stowarzyszenia Wolimierz 
–  i n f o r m o w a ł a  
o  d o ś w i a d c z e n i a c h  
związanych z rozwojem 
swojej miejscowości. 
D y s k u s j a  p a n e l o w a  
z udziałem uczestników 
konferencji koncentrowała 
s ię  wokół  zagadnień 
związanych z szansami 
i zagrożeniami wdrażania 
gospodarki społecznej na 
P o g ó r z u  I z e r s k i m  
i w Karkonoszach.      (ms)

Za Zasługi dla Obronności Kraju

Choinka z Izerskiego Lasu

Pamiętajmy o potrzebujących wsparcia

Szanse rozwoju lokalnego
– konferencja w Leśnej
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Ostatni kwartał 2013 roku, to okres 
rozliczeń i kontroli projektów unijnych. 
Z  analizy okresu od stycznia  2012 r. 
wynika, że do tej pory zostało złożonych 29 
projektów:  3 edukacyjne, 9 infra-
s t r u k t u r a l n y c h ,  3  p r o m o c y j n e ,  
3 partnerskie, 5 - złożono w imieniu OKIS, 
OSP Leśna i Parafii w Leśnej, a 6 - 
znajduje się w ocenie.
23 złożone aplikacje o wartości całkowitej 
prawie 4 mln zł zostały rekomendowane do 
dofinansowania. Podpisano umowy na 
dofinansowanie o wartości łącznej 2 mln zł. 
6  projektów o wartości całkowitej 750 tys. zł 
znajduje się w ocenie. W przypadku 
pozytywnej weryfikacji jest szansa na 
uzyskanie dofinansowania w wysokości 600 
tys. zł.
Fundusze strukturalne Unii Europejskiej 
programowane na lata 2007-2013 otworzyły 
nowe perspektywy finansowania projektów 
ważnych dla lokalnej społeczności. Gmina 
Leśna wykorzystuje te możliwości 
w maksymalny sposób, ale dopiero 
w ostatnich latach. Niestety w tych trzech 
latach wstecz nie było już możliwości 
uzyskania środków na te obszary, które są 
najpilniejsze w gminie t.j. wodociągi 
i kanalizację. Gmina skorzystała natomiast ze 
środków np. na remonty dachów budynków 

wielorodzinnych, świetlic wiejskich, budowę 
placów zabaw, boisk sportowych, ale i na 
realizację tzw. „miękkich” projektów – 
imprez dla mieszkańców, sms-owego 
systemu ostrzegania, szkoleń,  montaż tablic 
informacyjnych, witaczy i wielu innych form 
promocji.
Dotacje unijne pozwalają na szeroki 
i  przyspieszony rozwój społeczno-
ekonomiczny gminy. Ważnym dopełnieniem 
działań podejmowanych przy wsparciu ze 
środków Unii Europejskiej, są także projekty 
real izowane w ramach programów 
krajowych, finansowanych z budżetu 
państwa lub przez samorząd województwa. - 
Przed nami nowa perspektywa finansowa 
UE. Mamy nadzieję, że stworzone zostaną 
możliwości pozyskania środków na nasze 
palące problemy, a wtedy na pewno nie 
zaprzepaścimy szansy rozwoju - mówi Jan 
Surowiec, Burmistrz Leśnej. Gmina Leśna 
p o k ł a d a  n a d z i e j ę  w  p r o g r a m a c h  
regionalnych, ukierunkowanych na pomoc 
miejscowościom do 10 tysięcy mieszkańców, 
tj. Regionalnym Programie Operacyjnym, 
Programie Rozwoju Obszarów Wiejskich 
oraz - z racji swojego położenia - 
Europejskim Programie Współpracy 
Transgranicznej Polska Saksonia i Polska - 
Czechy.                                              B.Sidor

Przedsiębiorcy z terenu gminy Leśna, 
poszkodowani w wyniku lipcowej 
powodzi latem tego roku, mają duże 
szanse na uzyskanie umarzanych 
pożyczek na pokrycie poniesionych strat.
Tak wynika z opinii przedstawicieli 
K a r k o n o s k i e j  A g e n c j i  R o z w o j u  
Regionalnego S.A. w Jeleniej Górze 
Aleksandry Kucharskiej oraz Zbigniewa 
Sawickiego, którzy udzielali wyjaśnień oraz 
odpowiadali na pytania dotyczące 
m o ż l i w o ś c i  u z y s k a n i a  w s p a r c i a  
finansowego Agencji podczas spotkania 
z leśniańskim biznesem w sali Ośrodka 
Kultury i Sportu w Leśnej w czwartek, 
5 grudnia 2013 roku.  

Zainteresowanie tym wsparciem było duże, 
na spotkanie przyszło 47 przedsiębiorców 
z terenu gminy Leśna. Dowiedzieli się, że 
poszkodowani mogą ubiegać się w KARR 
o pożyczki do wysokości 50 tysięcy zł, do 

t e g o  u m a r z a n e  w  c a ł o ś c i ,  g d y  
przedsiębiorca był ubezpieczony.  Kto nie 
miał ubezpieczenia ma szansę na taką samą 
kwotę, ale umarzaną w 75%, pozostałe 25% 
s p ł a c a n e  j e s t  w  d o g o d n y c h  
nieoprocentowanych ratach. 
- Z gminy Leśna mamy 66 podmiotów, 
którym wydano zaświadczenia o szkodach 
poniesionych w powodzi 2013 roku – 
powiedziała nam Aleksandra Kucharska 
z KARR w Jeleniej Górze. – Przez tydzień 
zbieraliśmy kompletne wnioski. Po ich 
ocenie i weryfikacji – podpisywane są 
umowy i wypłacane pieniądze.
Kolejne spotkanie z leśniańskimi 
przedsiębiorcami odbyło się 11 grudnia 

2013 roku. Agencja dopingowała naszych 
przedsiębiorców do jak najszybszego 
składania wniosków, aby wypłacić 
pieniądze jeszcze w tym roku.

(ms)

Projekt budżetu Gminy Leśna na 2014 
rok został przekazany – zgodnie 
z obowiązującymi przepisami - do 
Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Jeleniej Górze celem zaopiniowania. 
Projekt budżetu został  również 
przekazany radnym. 

W założeniach będących podstawą 
tworzenia budżetu przyjęto poziom 
dochodów i  wydatków bieżących 
w wysokości porównywalnej z rokiem 
2013 .  Zrównoważen ie  wyda tków 
z dochodami wymagało szczegółowych 
analiz i pochylenia się nad zasadnością 
każdego wydatku, tym bardziej że w 2014 
roku podatki i opłaty lokalne, które 
s tanowią  źród ło  pods tawowych  
dochodów gminy, nie ulegają zmianie.

Projekt budżetu zakłada uzyskanie 
dochodów w wysokości nieco ponad 28 mln 
zł, w tym: dochody bieżące, to kwota prawie 
27 mln zł (95% dochodów ogółem) oraz 
dochody majątkowe stanowiące 5% 
dochodów ogółem. Wysokość wydatków 
bieżących projekt zakłada na poziomie 
prawie 26,5 mln zł (93% wydatków 
ogółem) oraz wydatki  majątkowe
w wysokości 2 mln zł (7% wydatków 
ogółem). Różnica pomiędzy dochodami
i wydatkami, stanowiąca deficyt budżetu
w wysokości 274.712 zł, została pokryta 
środkami, które pozostały z rozliczenia 
budżetu z lat ubiegłych.

Struktura dochodów Gminy przedstawia się 
następująco: wpływy z tytułu podatków 
i opłat lokalnych oraz wpływy z podatku 
dochodowego PIT –40% dochodów 
ogółem, przyznana subwencja oświatowa, 
ogólna i wyrównawcza – 35% dochodów, 
dotacje celowe, w tym przede wszystkim na 
realizację zadań z zakresu pomocy 

społecznej –18%, dochody majątkowe – 
5%, i pozostałe wpływy - 2%. Dochody 
z tytułu podatków i opłat lokalnych 
pozostają na poziomie 2013 roku. Ich 
w y s o k o ś ć  b ę d z i e  z a l e ż a ł a  o d  
wywiązywania się przez mieszkańców 
gminy z obowiązku płacenia danin oraz 
efektywności ściągania zaległości  
podatkowych. W 2014 r. zmniejszy się 
subwencja naliczana przez Ministerstwo 
Finansów. Dochody Gminy z tego tytułu 
będą mniejsze o ponad 360 tys. zł, z tego: 
subwencja oświatowa będzie niższa 
o 72.868 zł, subwencja wyrównawcza 
zmniejszy się o 326.027 zł, ale nieznacznie 
wzrośnie część ogólna subwencji, stąd 
ogólny bilans jest taki jak wyżej. O ponad 
185.000 zł zmaleje kwota dotacji celowych 
przeznaczonych na realizację zadań 
z zakresu administracji rządowej, w tym 
opieki społecznej. 

Przy ustalaniu poziomu wydatków na 
poszczególne zadania kierowano się przede 
wszystkim koniecznością prawidłowego 
funkcjonowania instytucji, obiektów 
i urządzeń infrastruktury technicznej 
i społecznej. Zabezpieczone zostały środki 
na realizację tzw. wydatków sztywnych, to 
jest: na obsługę długu (spłata odsetek i rat 
kredytowych), na umowy zapewniające 
ciągłość działania gminy, wynagrodzenia. 
Największą kwotę wydatków przeznaczono 
na oświatę - prawie 9,5 mln zł (33% 
wydatków ogółem), a następnie na pomoc 
społeczną – ponad 6 mln 300 tys. zł (22% 
wydatków ogółem).

Teraz projekt budżetu będzie analizowany 
przez wszystkie komisje Rady Miejskiej. 
Uchwalenie budżetu przewidywane jest na 
sesji w grudniu 2013 roku.

M.U.

Gmina Leśna od  wielu lat prowadzi 
aktywną współpracę z organizacjami 
pozarządowymi, które realizują zadania 
na rzecz  rozwoju i poprawy warunków 
życia mieszkańców.  
Główną formą pomocy dla organizacji 
pozarządowych stało się wsparcie 
finansowe i doradztwo. W br. w drodze 
konkursów przekazano już kwotę ponad 
120 tys. zł.  Do głównych beneficjentów 
tego wsparcia należą: Ludowo-Uczniowski 
Klub Sportowy „Kwisa”, Miejsko 
Gminny Klub Sportowy „Włókniarz”,  
Leśniańskie Towarzystwo Sportowe przy 
Ośrodku Kultury i Sportu w Leśnej, 
Ludowy Zespół Sportowy „Fatma 
Pobiedna”, Stowarzyszenie Kultury 
Fizycznej na Rzecz Dzieci „Marzenia”, 
Klub Sportowy „Granica Miłoszów”.  
Dzięki tym środkom dzieci i młodzież mają 
szeroką ofertę spędzania czasu wolnego, 
zwiększa się sprawność fizyczna młodego 
pokolenia,  kształtowane są pozytywne 
cechy charakteru i osobowości, a przy tym 
osiągane są znaczące sukcesy w skali 

o k r ę g o w e j ,  k r a j o w e j ,  a  n a w e t   
międzynarodowej.  Do współpracy 
angażowani są rodzice. Ogromnego 
wsparcia udzielają też sponsorzy. Są to 
czynniki integrujące lokalne społeczności 
i sprzyjające krzewieniu idei współ-
działania dla wspólnego dobra. Duże 
znaczenie ma również pomoc doradczo – 
s z k o l e n i o w a  ś w i a d c z o n a  p r z e z  
pracowników Urzędu. W br. udzielano 
porad oraz konsultacji na temat rozliczania 
sprawozdań i pozyskiwania środków 
z innych źródeł. Takie wsparcie jest ciągle 
niezbędne, co pokazują przeprowadzane 
kontrole wykorzystania przyznanych 
środków. 
Podkreślić należy, że corocznie wzrasta 
kwota na zadania publiczne, zawarta 
w budżecie gminy. Zwiększa się także 
liczba podmiotów, które ubiegają się 
o dotację.  Świadczy to z jednej strony 
o skali potrzeb i rosnącej aktywności 
społecznej, a z drugiej o dostrzeganiu 
problemów przez władze gminy.

E.R. 

KARR wspiera poszkodowanych

Środki unijne w Gminie Leśna

Projekt budżetu na 2014 rok

Dotacje z Gminy dla organizacji
pozarządowych
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Jak co roku policjanci powiatu lubańskiego 
prowadzą od listopada do marca wzmożone 
działania prewencyjne pod kryptonimem 
"ZIMA", których celem nadrzędnym jest 
przeciwdziałanie zagrożeniom życia 
i zdrowia szczególnie osób bezdomnych, 
bezradnych, ale również osób pod 
wpływem alkoholu, przebywających na 
wolnym powietrzu lub w pomieszczeniach 
nieogrzewanych.
Jesienne chłody i zbliżającą się pora zimowa 
to okres, w którym policja zwraca szczególną 
uwagę na problem osób bezdomnych, 
samotnych i  bezradnych. Działania 
policjantów skoncentrowane są przede 
wszystkim na ochronie życia, zdrowia i mają 
na celu zapobieżenie zgonom z powodu 
wychłodzenia organizmu. Policjanci 
obejmują szczególnym nadzorem miejsca 
gromadzenia się bezdomnych, głównie 
w porze wieczorowo-nocnej. Sprawdzają 
r e j o n y  d w o r c ó w ,  p r z y s t a n k ó w  
komunikacyjnych, pustostanów, klatek 
schodowych, ogródków działkowych 
i innych miejsc, gdzie mogą przebywać 
bezdomni. W przypadku napotkania osoby 
bezdomnej informują ją o noclegowniach, 
środkach higieny oraz posiłkach, które mogą 
otrzymać w ośrodkach pomocy społecznej lub 
innych placówkach. Policjanci zwracają 

szczególną uwagę na osoby nietrzeźwe, które 
nie są w stanie o własnych siłach wrócić do 
miejsca zamieszkania, a przebywanie na 
mroźnym powietrzu zagraża ich zdrowiu 
i życiu.W przypadku ujawnienia osób 
bezdomnych w sytuacjach zagrażających ich 
życiu i zdrowiu funkcjonariusze będą 
ułatwiali im dotarcie do noclegowni, 
schroniska dla bezdomnych lub do miejsc 
gdzie otrzymają niezbędną pomoc.
Nie tylko policjanci powinni reagować, gdy 
potrzebna jest pomoc. Apelujemy, aby każdy, 
kto zauważy osobę potrzebującą pomocy 
poinformował odpowiednie służby. Nie 
bądźmy obojętni, wystarczy czasami jeden 
telefon, aby uratować komuś życie.
Na terenie gminy Leśna, oprócz Policji, 
można taką informację o osobie bezdomnej 
przekazać do:
-  S t r a ż y  M i e j s k i e j  w  L e ś n e j ,  
ul. Świerczewskiego 11 B, tel. 75 617 14 50 
lub 530 709 400,
- Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Leśnej, ul. Pocztowa 10, tel. 75 
721 1494
-  Schron i ska  im.  Bra ta  A lber ta  
w Leśnej, Baworowo 18f, tel. 75 721 15 30 
oraz do
- Domu Samotnej Matki w Pobiednej, 
ul. Hetmańska 61, tel. 75 784 56 88.

Spalenie śmieci w piecach domowych
U n i k a j m y  d o m o w y c h  s p o s o b ó w  
pozbywania się śmieci ,  które bez 
odpowiedniej technologii przetwarzania są 
dla nas po prostu zagrożeniem. 
Zanieczyszczenie powietrza dwutlenkiem 
siarki powoduje trudności w oddychaniu, 
tlenki azotu podrażniają płuca, tlenek węgla 
powoduje zatrucia i ma negatywny na wpływ 
centralny układ nerwowy. Niekontrolowany 
proces spalania śmieci prowadzi do 
przedostania się do atmosfery związków 
nazywanych dioksynami i furanami, 
związanych z chorobami nowotworowymi. 
Powstają też koszty innego rodzaju: spalanie 
śmieci w domowych warunkach powoduje 
uszkodzenia instalacji i przewodów komino-
wych. Przy spalaniu jednego kilograma 
odpadów polichlorku winylu - popularnego 
PCV, z którego wykonane są wykładziny, 
butelki, otoczki kabli, folie, powstaje aż 280 
litrów chlorowodoru, który w połączeniu 
z parą wodną tworzy kwas solny. Spalając 
jeden kilogram pianki poliuretanowej (buty, 
odzież, meble) do powietrza emitowane jest aż 
50 litrów cyjanowodoru, który tworzy 
z wodą kwas pruski. Nie można spalać również 
sklejek czy płyt wiórowych, gdyż emitowany 
jest do środowiska formaldehyd. Szczególnie 
niebezpieczne dla zdrowia jest spalanie 
odpadów z tworzyw sztucznych np. typu PET, 
worków foliowych, odpadów z gumy czy 
lakierowanych materiałów. W wyniku 
spalania tego typu odpadów emitowane są 
rakotwórcze dioksyny, których toksyczny 
wpływ na zdrowie może objawić się dopiero 
po kilkudziesięciu latach np. w postaci chorób 
nowotworowych. 

Palenie śmieci w domu jest niebezpieczne, do 
tego grozi wysoką grzywną do 5 tysięcy 
złotych.

Spotkanie z najmłodszymi
8 l i s topada  2013 roku w Punkcie  
Przedszkolnym Leśne Elfiki w Leśnej odbyło 
się spotkanie komendanta Straży Miejskiej 
w Leśnej z dziećmi. Spotkanie miało charakter 
zapoznawczy naszych najmłodszych 
mieszkańców z formacją SM i jej zadaniami. 
Przekazano dzieciom podstawowe informacje 
o tej służbie oraz omówiono zasady 
bezpiecznego zachowania się podczas zabawy 
i w innych sytuacjach. Dzieci wykazały się 
znajomością podstawowych zachowań w tym 
względzie jak i zasad zachowania czystości 
i porządku w miejscach publicznych. O czym 
nieraz zapominają … niektórzy dorośli 
mieszkańcy naszej gminy. Spotkanie 
zakończyło się wręczeniem SM własnoręcznie 
wykonanych przez dzieci laurek, za co 
serdecznie dziękujemy.

Mirosław Gandurski

Straż Miejska informuje

Wychodząc naprzeciw potrzebom 
w  z a k r e s i e  u s u w a n i a  s z k ó d  
s p o w o d o w a n y c h  w y s t ą p i e n i e m  
gwałtownych burz i opadów, jakie miały 
miejsce w lipcu br. na terenie naszej gminy, 
Burmistrz Leśnej zatrudnił najpierw 14 
osób do robót publicznych, a w „drugim 
rzucie” - kolejnych 15 osób. 
Było to możliwe dzięki bardzo korzystnym 
warunkom wsparcia finansowego przez 
Powiatowy Urząd Pracy w Lubaniu. Takie 
rozwiązanie jest bardzo korzystne nie tylko 
dla gminy, ale tez dla osób zatrudnionych, 
k tóre  były  wcześnie j  w ewidencj i  
bezrobotnych.
- Efekty pracy tych osób są widoczne 
praktycznie w każdej miejscowości.  
Wykonywane są przede wszystkim prace 
porządkowe, ale i udrażnianie rowów 
i przepustów – mówi Adam Grzywo-
Dąbrowski z UM w Leśnej – organizujący 
i nadzorujący pracę tej grupy. Przez ponad 2 
miesiące wszyscy pracowali w zasadzie bez 

zastrzeżeń. Prace wykonywane były w sposób 
prawidłowy. Jednak na początku listopada 
doszło do zdarzenia, które Kodeks pracy 
kwalifikuje jednoznacznie. 
Trzech pracowników spożyło alkohol 
w miejscu pracy, co zostało udokumentowane 
przez Policję. Na skutki takich zachowań nie 
czekali długo, gdyż już w dniu następnym po 
zdarzeniu Burmistrz Leśnej rozwiązał umowy 
o pracę w trybie natychmiastowym z winy 
pracowników, na podstawie art. 52 § 1 pkt 1 
Kodeksu Pracy. Spożywanie alkoholu 
w miejscu pracy lub stawienie się 
w miejscu pracy pod wpływem alkoholu 
stanowi niewątpliwie jedno z najcięższych 
naruszeń podstawowych obowiązków 
pracowniczych. Sprawa niby oczywista, 
a jednak nadal występująca w praktyce. Żadne 
przyczyny nie usprawiedliwiają stawienia się 
przez pracownika w pracy w stanie po 
spożyciu alkoholu lub spożywania alkoholu 
w miejscu pracy.

U.S.

Policja apeluje

Nie szanowali pracy, więc ją stracili 

„Nie rzucim ziemi skąd nasz ród
Nie damy pogrześć mowy
Polski my naród, polski ród
Królewski szczep Piastowy”

Te słowa „Roty” zabrzmiały w murach 
Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II 
w Smolniku już 8 listopada. Wtedy to odbył 

się uroczysty apel upamiętniający 95 rocznicę 
odzyskania przez Polskę niepodległości. 
Przedstawienie przygotowane przez 
nauczycieli i uczniów naszej szkoły było 
swojego rodzaju lekcją historii ukazującą 
i przypominającą drogę naszej ojczyzny ku 
wolności. Całości dopełnił chór śpiewający 
pieśni patriotyczne oraz hymn narodowy. Na 

zakończenie uczniowie, zarówno klas 
młodszych jak i starszych, bezpośrednio 
uczestniczyli w odśpiewaniu pieśni „My 
pierwsza brygada”. Zaangażowanie dzieci 
w przygotowanie uroczystości oraz ich 
aktywne w nim uczestnictwo pokazało, że są 
prawdziwymi patriotami i Polakami 
dumnymi ze swojego pochodzenia.

W tym roku szkolnym my – uczniowie Szkoły 
P o d s t a w o w e j  i m .  J a n a  B r z e c h w y  
w Grabiszycach – mieliśmy okazję uczcić 
rocznicę odzyskania niepodległości wraz ze 
swoimi starszymi kolegami i koleżankami 

z Gimnazjum w Leśnej. Dzięki współpracy z tą 
placówką mieliśmy sposobność obejrzeć 
program artystyczny w wykonaniu uczniów 
z koła teatralnego Gimnazjum. Piękny występ, 
pełen utworów wokalno-muzycznych, tekstów 
historycznych przybliżających atmosferę 
pamiętnego 1918 roku, dostarczył nam wielu 
wzruszeń, wprowadził w zadumę i zachwyt. 
Zaangażowanie naszych starszych kolegów 
oraz nauczycieli Gimnazjum w Leśnej jest 
godne podziwu i naśladowania. 
Dziękujemy pani Dyrektor Teresie Boczuli za 
możliwość wspólnego przeżywania tak ważnej 
dla naszej narodu chwili. 

Uczniowie SP 
w Grabiszycach

Obchody Święta Niepodległości

* * *
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2 grudnia 2013 r. podczas Konferencji 
dotyczącej podsumowania efektów 
dotychczasowego wdrażania Programu 
Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007-
2013 oraz informacji na temat kształtu 
Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na 
lata 2014-2020, Burmistrz Leśnej Jan 
Surowiec  otrzymał dyplom z rąk 
Włodzimierza Chlebosza - Członka 
Zarządu Województwa Dolnośląskiego.  
Gmina Leśna została wyróżniona za 

uczestnictwo w konkursie PRZYJAZNA 
WIEŚ 2013 za najlepszy projekt w zakresie 
infrastruktury zrealizowany na terenach 
wiejskich (do 5 tys. mieszkańców) przy 
wsparciu środków unijnych – etap 
regionalny wraz z projektem: „Budowa 
placu zabaw wraz z  funkcjami 
towarzyszącymi przy lodowisku 
w Leśnej”

Koordynator projektu 
- Bogusława Sidor

W październikowym numerze „Panoramy 
Leśnej” ukazała się informacja Społecznej 
Komisji Mieszkaniowej, adresowana do 
osób oczekujących na przydział lokalu 
mieszkalnego. 
Przypomniano w niej, że osoby te mają 
obowiązek aktualizowania informacji 
zawartych we wniosku o przydział 
mieszkania w przypadku:
1) zmiany struktury rodziny (np. rozwód po 
zawarciu związku małżeńskiego, urodzenie 
dziecka, zgon itp.;
2) zmiany adresu zamieszkania;
3) dostarczenia informacji o aktualnych 
dochodach w terminie do 30 listopada 
każdego roku”.

O takim wymogu wynikającym z uchwały 
R a d y  M i e j s k i e j  w i e d z ą  w s z y s c y  
zainteresowani. Przypomnienie o tym przez 
Komisję Mieszkaniową było działaniem 
doda tkowym.   W odpowiedz i  na  
zamieszczoną informację na 66 osób 
oczekujących na przydział mieszkania 
zgłosiło się 6 osób.
W związku z powyższym, zgodnie z zapisami 
uchwały osoby, które nie dokonały 
aktualizacji informacji, a były do tego 
zobowiązane zostaną skreślone z listy, 
o czym każdą z tych osób zostanie 
poinformowana pisemnie.

G.M.

Na sesj i  październikowej radni  
wprowadzili poprawki do Regulaminu 
utrzymania czystości i porządku na 
terenie Gminy Leśna. Podjęcie uchwały 
wynika z uwzględnienia wniosków 
składanych przez mieszkańców, radnych, 
sołtysów oraz zarządców wspólnot 
m i e s z k a n i o w y c h  d o t y c z ą c y c h  
g o s p o d a r o w a n i a  o d p a d a m i  
komunalnymi.
 W regulaminie wprowadzono zmiany 
d o t y c z ą c e  r o d z a j u  p o j e m n i k ó w  
przeznaczonych do zbierania odpadów 
s e g r e g o w a n y c h .  N i e r u c h o m o ś c i  
wielorodzinne, powyżej 7 lokali w budynku 
powinny być wyposażone w pojemniki na 
odpady segregowane o pojemności 1500 l 
lub 2500 l. Nieruchomości jednorodzinne 
oraz wielorodzinne, w których jest nie 
więcej niż 7 lokali w budynku mogą być 
wyposażone w worki o wytrzymałości nie 
mniejszej niż dla tworzywa LDPE 

o grubości 0,06 mm o minimalnej 
pojemności 110 l lub w pojemniki.
Ponadto  zmieniono częs tot l iwość 
odbierania odpadów komunalnych od 
właścicieli nieruchomości. Odpady 
komunalne niesegregowane i  po-
sortownicze będą odbierane co dwa 
tygodnie, z wyjątkiem Leśnej i Pobiednej, 
gdzie częstotliwość wywozu pozostanie bez 
zmian, tzn. co tydzień.
Zmiana nastąpiła także w odniesieniu do 
odpadów zbieranych selektywnie.  
Opakowania z tworzyw sztucznych 
(plastik) oraz odpady biodegradowalne, 
w okresie od 1 czerwca do 31 sierpnia będą 
zbierane co dwa tygodnie, a w pozostałym 
okresie raz w miesiącu - tak, jak dotychczas.
Zmiany będą obowiązywały od 1 stycznia 
2014 r. Obecnie ogłoszony jest przetarg na 
transport odpadów, gdyż dotychczasowa 
umowa jest zawarta do końca br.

W celu sprawnej i profesjonalnej obsługi 
mieszkańców Gminy Leśna oraz 
d o s k o n a l e n i a  u s ł u g  z w i ą z a n y c h  
z wykonywaniem zadań publicznych 
w Urzędzie Miejskim w Leśnej, od 
p o c z ą t k u  t e j  k a d e n c j i  z o s t a ł y  
wprowadzone ankiety wypełniane przez 
klientów. 
Wypełniane formularze, oceniające jakość 
i fachowość obsługi oraz kompetencje 
urzędników, mają charakter anonimowy. 
Wyrażane przez interesantów opinie 
uwzględniane są na bieżąco w celu 
doskonalenia usługi i podniesienia jej 
standardu. Formularze ankiet dostępne są 
w Urzędzie Miejskim w Leśnej - w obu 
budynkach, jak również i w formie 
elektronicznej na stronie internetowej 
Urzędu. 
Po przeanalizowaniu ostatnich danych, 
zawartych w złożonych przez mieszkańców 
Gminy ankietach można stwierdzić, że 
klienci w sposób pozytywny ocenili przebieg 
w y k o n y w a n e j  p r a c y  u r z ę d n i c z e j .  
Funkcjonalność Urzędu Miejskiego, 

życzliwość pracowników oraz szczegółowe 
udzielanie informacji dostały ocenę 
najwyższą z możliwych. Na pytanie 
dotyczące czasu realizacji  sprawy 
ankietowani wypowiedzieli się również 
bardzo pozytywnie.  Wysoko ocenili Referat 
S p r a w  O b y w a t e l s k i c h  i  U S C ,  
a w szczególności jego kierownika, Annę 
Stelzer za duże zaangażowanie i szybkość 
załatwianych spraw. Bardzo dobrą oceną 
wyróżn iony  zos t a ł  t akże  Refe ra t  
Organizacyjny - za wyczerpujące udzielanie 
informacji o turystyce oraz ciekawych 
miejscach do zwiedzania. �
Opinie oraz uwagi klientów są dla 
Burmistrza Leśnej i kierownictwa Urzędu 
Miejskiego bardzo cenne, gdyż umożliwiają 
p o d w y ż s z a n i e  s t a n d a r d ó w  p r a c y  
i  za ła twian ia  spraw urzędowych .  
Dziękujemy za udział  w ankiecie 
i zachęcamy do dalszego dzielenia się z nami 
uwagami i spostrzeżeniami na temat jakości 
obsługi klientów Urzędu Miejskiego 
w Leśnej.

E.K.

W dniu 24 grudnia 2013 r. Urząd Miejski w Leśnej  będzie nieczynny. Godziny 
pracy Urzędu w pozostałe dni nie ulegają zmianie.

W przypadku spraw związanych ze sporządzeniem aktu zgonu można dzwonić pod 
nr 513152795.

Ww. dzień został już przez pracowników Urzędu odpracowany w jedną z sobót, 
o czym Państwa informowaliśmy. 

Gmina Leśna wyróżniona

W Wigilię Urząd Miejski
nieczynny

Funkcjonalność i życzliwość – ocena
ankiet Urzędu Miejskiego w Leśnej

Informacja Społecznej Komisji Mieszkaniowej

Rada Miejska uchwaliła zmiany
w gminnym regulaminie czystości
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Zgodnie z obowiązującymi przepisami, 
gminy mają obowiązek prowadzenia 
ewidencji zbiorników bezodpływowych 
na nieczystości płynne (szamb) oraz 
ewidencji przydomowych oczyszczalni  
ścieków. 
Taka ewidencja została w gminie założona 
na podstawie oświadczeń zbieranych od 
właścicieli nieruchomości podczas 
roznoszenia deklaracji dotyczących 
odpadów komunalnych.  Powyższa 
ewidenc ja  mus i  być  na  b ieżąco  
aktualizowana. Każda nowa budowla tego 
rodzaju, czyli szambo lub oczyszczalnia 
przydomowa powinna być zgłoszona do 
gminnej ewidencji. Takiemu zgłoszeniu 
podlega także modernizacja budowli 
polegająca na zmianie parametrów objętych 
zgłoszeniem np. powiększona lub 
zmniejszona pojemność szamba. W celu 
ułatwienia zgłoszenia opracowany został 

stosowny druk, który można otrzymać 
w Urzędzie  Miejskim w Leśnej ,  
ul. Świerczewskiego 11b pokój nr 8 oraz 
można go pobrać ze strony internetowej 
gminy www.lesna.pl. Ewidencja zostanie 
przekazana Przedsiębiorstwu Miejskiemu 
„Synergia” w celu odnotowywania 
częstotliwości opróżniania zbiorników 
bezodpływowych oraz przydomowych 
o c z y s z c z a l n i  ś c i e k ó w.  R a d z i m y  
przechowywać dowody zlecania wywozu 
nieczystości płynnych, gdyż mogą przydać 
się podczas kontroli w tym zakresie. 
Częstotliwość wywozu wynikać powinna 
z wielkości zbiornika i liczby osób 
zamieszkujących daną nieruchomość. Nie 
może dochodzić do sytuacji, że np. szambo 
jest opróżniane tylko raz w roku lub 
rzadziej.

M. Pomykała

Wo j e w ó d z k i  F u n d u s z  O c h ro n y  
Środowiska i Gospodarki Wodnej we 
Wrocławiu ogłosił kolejny nabór 
wniosków w ramach programu 
"Program priorytetowy NFOŚiGW cz. 2) 
usuwanie wyrobów zawierających 
azbest". 
W ramach konkursu WFOŚiGW pokryje 
85% kosztów związanych z usuwaniem 
wyrobów zawierających azbest, jednak nie 
więcej niż 680 zł/tonę usuwanego odpadu. 
Dofinansowanie dotyczy pokrycia kosztów 
demontażu, zbierania, transportu i utylizacji 
wyrobów zawierających azbest, nie będzie 

natomiast obejmować zakupu i wykonania 
nowego pokrycia dachowego. W przypadku 
uzyskania przez Gminę dofinansowania 
z  WFOŚiGW usuwanie  wyrobów 
zawierających azbest zostanie zrealizowane 
w 2014 roku. Mieszkańcy chcący 
skorzystać z tego dofinansowania muszą 
złożyć odpowiedni wniosek w Urzędzie 
Miejskim w Leśnej w nieprzekraczalnym 
terminie do dnia 17 stycznia 2014 roku. 
Wnioski i dodatkowe informacje można 
uzyskać w Referacie  Gospodarki  
Nieruchomościami, Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska UM.         (PP)

Za chodnik uznaje się wydzieloną część 
drogi publicznej służącej dla ruchu 
pieszego, położoną bezpośrednio przy 
granicy nieruchomości. Z treści 
obowiązujących przepisów wynika, że 
obowiązek odśnieżania chodnika, 
który przylega bezpośrednio do 
ogrodzenia domu, należy do właściciela 
nieruchomości. 
A z a t e m  w ł a ś c i c i e l  n p .  d o m u  
jednorodzinnego jest zobowiązany 
odśnieżać chodnik bezpośrednio 
przylegający do jego posesji. Zgodnie 
z obowiązującymi przepisami,właściciele 
n i e ruchomośc i  powinn i  zadbać  
o uprzątnięcie błota, śniegu i lodu 
z chodników sąsiadujących z ich 
nieruchomościami. W sytuacji gdy 
działka zabudowana jest budynkami 
wielorodzinnymi, obowiązek dbania 
o stan chodnika leży w gestii wspólnoty 
mieszkaniowej. Należy pamiętać o tym, 
że śnieg powinno odkładać się w taki 
sposób, by jego zwały nie stanowiły 
przeszkody komunikacyjnej zarówno dla 

pieszych, jak i samochodów.
Kiedy właściciel posesji nie musi 
odśnieżać chodnika? Są sytuacje 
zwalniające właściciela nieruchomości 
z obowiązku odśnieżania chodnika. 
Dzieje się tak wtedy, gdy między 
chodnikiem a granicą działki jest pas 
zieleni, czyli jeśli chodnik nie przylega 
bezpośrednio do ogrodzenia domu. 
W takiej sytuacji za odśnieżanie 
odpowiada zarządca drogi. Obowiązek 
odśnieżania każdy właściciel może 
wykonywać we własnym zakresie lub 
p o w i e r z y ć  t o  z a d a n i e  n p .  
Przedsiębiorstwu „Synergia”, jak to 
uczyniło już wielu zainteresowanych. 
Kontrola realizacji tego obowiązku jest 
w kompetencji Straży Miejskiej. Dodać 
należy, że w przypadku nieszczęśliwego 
wypadku z powodu nieodśnieżonego lub 
śliskiego chodnika odpowiedzialność 
z tego tytułu spada również na osoby 
o d p o w i e d z i a l n e  z a  u t r z y m a n i e  
właściwego stanu chodnika.

Bożena Lassak

Coraz częściej jednostki samorządu 
terytorialnego realizują projekty 
dotyczące racjonalnego gospodarowania 
energią, zrównoważonego transportu, 
energooszczędnego oświetlenia ulic, 
t e r m o m o d e r n i z a c j i  b u d y n k ó w  
u ż y t e c z n o ś c i  p o b l i c z n e j ,  c z y  
o g r a n i c z a n i a  e m i s j i  p y ł ó w  
i szkodliwych gazów pochodzących ze 
środków transportu oraz z kotłowni 
węglowych i domowych pieców.  
Podczas październikowej sesji radni Rady 
Miejskiej w Leśnej przyjęli uchwałę 
intencyjną w sprawie przystąpienia do 
opracowania i  wdrażania  "Planu 
gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy 
Leśna". Przyjęcie tej uchwały było 
konieczne, aby Gmina mogła złożyć 
wniosek do Narodowego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 
w Warszawie o dofinansowanie tego planu. 
Kompletny wniosek został złożony już pod 
koniec października, pomimo tego, że 
końcowym terminem jest 31 grudnia 2013 
roku. Przy ocenie wniosków ważna jest 
kolejność ich wpływu. Mamy więc dużą 
s z a n s ę  n a  u z y s k a n i e  d o t a c j i
w maksymalnej wysokości, tj. 85 % 
kosztów opracowania planu.  
Opracowanie takiego planu, trwające 
ponad rok, w przyszłości będzie 
procentowało łatwiejszym otrzymaniem 
dofinansowania z funduszy unijnych na 
lata 2014-2020, gdzie na działania 
z w i ą z a n e  z  o c h r o n ą  k l i m a t u ,  
efektywnością energetyczną itp. ma zostać 
przeznaczone ok. 20% tych funduszy.  Plan 
g o s p o d a r k i  n i s k o e m i s y j n e j  j e s t  

dokumentem strategicznym, który 
koncent ru je  s ię  na  podnies ieniu  
efektywności energetycznej, zwiększeniu 
wykorzystania odnawialnych źródeł 
energii oraz redukcji emisji gazów 
cieplarnianych. Potrzeba sporządzenia 
i  r e a l i z a c j i  p l a n u  g o s p o d a r k i  
niskoemisyjnej wynika ze zobowiązań, 
określonych w ratyfikowanym przez 
Polskę Protokole z Kioto, w pakiecie 
klimatyczno-energetycznym przyjętym 
przez Komisję Europejską w grudniu 2008 
r. oraz jest zgodna z polityką Polski 
i wynika z założeń Narodowego Programu 
Rozwoju Gospodarki Niskoemisyjnej, 
przyjętych przez Radę Ministrów 16 
sierpnia 2011 roku. 
W ramach przygotowywania Planu 
zostanie wykonana inwentaryzacja zużycia 
energii i emisji gazów cieplarnianych 
z obszaru całej Gminy oraz zostaną 
przeanalizowane możliwości redukcji 
zużycia energii wraz z ekonomiczno-
ekologiczną oceną efektywności działań. 
Dla wybranego wariantu działań zostanie 
opracowany ogólny harmonogram 
realizacji i możliwe źródła finansowania. 
Ustalone zostaną zasady monitorowania 
i raportowania wyników prowadzonej 
polityki ekologiczno-energetycznej. Plan 
gospodarki niskoemisyjnej obejmie 
wszystkie sektory i podmioty będące 
producentami i odbiorcami energii. Plan 
gospodarki niskoemisyjnej ma także 
mobilizować mieszkańców do działania na 
rzecz środowiska, w którym przecież 
wszyscy żyjemy. 

(PP)

W piątek 29.11.2013 w leśniańskim 
r a t u s z u  o d b y ł o  s i ę  s p o t k a n i e  
gospodarzy gminy z przyjaciółmi  
z holenderskiej Fundacji PPL.

Wzięli w nim udział Burmistrz Leśnej Jan 
Surowiec ,  Zas t ępca  Burmis t r za  
Małgorzata Gut-Twardowska, Sekretarz 
Gminy Krystyna Jarzyna i dyrektor 

MGOPS  Marta Misiewicz. Ze strony PPL 
obecni byli członkowie fundacji oraz  
sponsorzy, którzy wielokrotnie wspierali 
organizację w trakcie wypoczynku dzieci 
w Holandii: Marcel de Vries, Sjeng 
Driessen, , Dirk Akkerman, Pino Mendola, 
Stephan Wouters, Joyce Evers, Sjaak de 
Cock van Delwijnen, Johan Brugman. 

Obecne były także 
Katarzyna  Szcze-
pańska i Magdalena 
C e n d r o w i c z  z e   
S t o w a r z y s z e n i a  
"Marzenia". W trakcie 
spotkania  zos ta ły  
p o d s u m o w a n e  
działania, które były 
podję te  w naszej  
gminie w 2013 roku 
oraz  zasygnalizowane 
b i e ż ą c e  p o t r z e b y  
mieszkańców naszej 
gminy.                 (KS)

Plan gospodarki niskoemisyjnej
dla Gminy Leśna

Chodnik odśnieża właściciel
nieruchomości

Gminna ewidencja szamb
i oczyszczalni przydomowych

Nabór wniosków o dotację
na usuwanie wyrobów
zawierających azbest

Przyjaciele z PPL
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Rozmowa z kierownikiem Referatu 
Organizacyjnego UM w Leśnej, Łukaszem 
Roszkowskim.

Czym zajmuje się Referat Organizacyjny?

Referat Organizacyjny ma dość szczególny 
charakter, odróżniający go od innych referatów 
funkcjonujących w Urzędzie Miejskim 
w Leśnej. Można powiedzieć, że nasz referat 
c z u w a  z a r ó w n o  n a d  s p r a w n y m  
funkcjonowaniem Urzędu jako zakładu pracy, 
jak również jako miejsca obsługi naszych 
klientów.

W ramach Referatu Organizacyjnego 
funkcjonuje sekretariat Urzędu. Jest to 
miejsce chyba najbardziej znane osobom, 
przychodzącym do Urzędu.

To prawda, każdy klient chcąc załatwić swoją 
sprawę w urzędzie, pierwsze kroki kieruje 
właśnie do sekretariatu. Samo pomieszczenie 
sekretariatu skupia wokół siebie trzy gabinety 
tj. Burmistrza Gminy Leśna, Zastępcy 
Burmistrza Gminy Leśna i Sekretarza Gminy 
Leśna, w których to odbywają się spotkania 
służbowe z pracownikami i osobami spoza 
urzędu. Dość często wymaga to obsługi 
różnego rodzaju spotkań, a oprócz tego musi 
być ciągła obsługa klientów urzędu. Osoba na 
tym stanowisku przekazuje informacje, 
kierując klienta w zależności od rodzaju sprawy 
do poszczególnych referatów urzędu 
i informuje o sposobie  i możliwościach 
załatwienia danej sprawy. Koordynuje obieg 
dokumentów w urzędzie, tworzy wersję 
elektroniczną każdego wpływającego pisma, 
a następnie wprowadza je do elektronicznego 
obiegu dokumentów. Każdy, bowiem złożony 
do sekretariatu dokument ma swoją wersję 
papierową i elektroniczną. Dzięki takiej formie 
przepływu dokumentów możemy prześledzić 
jego całą historię tj. do jakiego referatu został 
skierowany, kiedy rozpatrzono sprawę i kiedy 
wysłano dany dokument do klienta.  
W sekretariacie oprócz dokumentacji 
przychodzącej, pracownik w ramach swoich 
obowiązków służbowych zajmuje się również 
korespondencją wychodzącą z urzędu.

W Referacie Organizacyjnym są też inne 
stanowiska, na których pracownicy 
wykonują pracę zarówno na rzecz klientów, 
jak i innych pracowników…

Takim stanowiskiem jest na przykład referent 
ds. administracyjno-gospodarczych. Do jego 
zadań należy m.in. organizowanie zakupów 
i dostaw na potrzeby Urzędu, organizowanie 
napraw i remontów, koordynacja cyklicznych 
spotkań i rozmów mieszkańców z Panem 
Burmistrzem. Spotkania te odbywają się co 

najmniej raz w tygodniu, a każda rozmowa 
klienta z burmistrzem jest protokołowana 
właśnie przez tego pracownika. Jeżeli 
natomiast chodzi o obsługę pracowników 
Urzędu, to w gestii tego stanowiska jest 
organizowanie i obsługa spotkań wewnątrz 
urzędu, zaopatrzenie w druki, artykuły 
biurowe, odzież ochronną. Oprócz tego osoba 
ta rozlicza zużycie materiałów, faktury 
związane z funkcjonowaniem obu budynków 
Urzędu, prowadzi sprawy dot. darowizn, 
wydaje zaświadczenia, a także załatwia wiele 
innych tego rodzaju spraw.

N a  k t ó r y c h  s t a n o w i s k a c h  p r a c y,  
funkcjonujących w ramach Referatu 
Organizacyjnego, pracownicy zajmują 
typowo „wewnętrznymi” sprawami 
Urzędu?

Takim stanowiskiem, na którym obowiązki 
dotyczą głównie spraw pracowniczych, jest 
stanowisko ds. kadr i szkolenia. Do zadań 
osoby wykonującej te obowiązki należy 
głównie prowadzenie spraw osobowych 
pracowników Urzędu, dyrektorów jednostek 
organizacyjnych Gminy i wszystkich osób, 
które zatrudnia Burmistrz, np. w ostatnich 
miesiącach - 29 dodatkowych pracowników 
zatrudnionych w ramach robót publicznych. 
Prowadzi również gospodarkę etatami 
i funduszem płac, sporządza wnioski do 
Powiatowego Urzędu Pracy o zorganizowanie 
stażu lub robót publicznych. Ponadto zajmuje 
się organizowaniem szkoleń i doskonalenia 
zawodowego pracowników urzędu.

W tym miejscu nie można zapomnieć 
o pracownikach obsługi. Osoby sprzątające 
d b a j ą  o  u t r z y m a n i e  c z y s t o ś c i  
w pomieszczeniach budynków urzędu gminy, 
a konserwator czuwa nad prawidłowym 
funkcjonowaniem wszelkich urządzeń 
i  w y p o s a ż e n i a .  U c z e s t n i c z y  t e ż  
w wykonywaniu  prac  remontowych 
w budynkach z pomocą skazanych z Zakładu 
Karnego w Zarębie oraz pracowników 
zatrudnionych w ramach robót publicznych. To 

właśnie pod nadzorem naszego konserwatora 
wykonane zostały wszystkie prace, które tak 
zmieniły wewnętrzny wygląd obu budynków. 

Referat Organizacyjny zajmuje się również 
obsługą zewnętrznych podmiotów, nie tylko 
osób indywidualnych. Jakich spraw dotyczy 
ten zakres działalności Referatu?

W naszym Referacie funkcjonuje stanowisko 
do obsługi Rady Miejskiej. Pracownik na tym 
stanowisku zajmuje się obsługą i organizacją 
spotkań Rady Miejskiej, jak również 
uczestniczy w posiedzeniach komisji 
i comiesięcznych sesjach. Obsługa Rady 
Miejskiej to między innymi: przygotowywanie 
materiałów na sesje Rady, obsługa posiedzeń 
Komisji Rady, prowadzenie rejestru Uchwał 
Rady, wniosków i opinii Komisji, sporządzanie 
protokołów z sesji Rady, posiedzeń Komisji, 
załatwianie spraw związanych z wyborami do 
organów samorządu terytorialnego i wiele 
innych spraw związanych z działalnością Rady 
Miejskiej.

Drugim takim stanowiskiem jest stanowisko ds. 
Organizacji Pozarządowych i Promocji – 
pracownik na tym stanowisku zajmuje się 
przede wszystkim współpracą z organizacjami 
pozarządowymi takimi, jak stowarzyszenia, 
kluby realizujące zadania z zakresu kultury, 
kultury fizycznej, sportu  i prowadzi prace 
dotyczące patronatu Burmistrza Leśnej. 
Właśnie bardzo absorbujące na tym stanowisku 
jest prowadzenie spraw z zakresu zadań 
publicznych – przyznawanie dotacji,  
sporządzanie umów i rozliczanie podmiotów, 
które uzyskały wsparcie. Oprócz tego realizuje 
sprawy związane z turystyką i promocją gminy, 
utrzymuje bieżący kontakt z Gminną Radą 
Działalności Pożytku Publicznego. Cała ta 
d z i a ł a l n o ś ć  m a  s p r z y j a ć  l e p s z e m u  
rozpropagowaniu walorów turystycznych 
naszej gminy, jak również  zachęcić wszystkich 
ludzi do ich poznawania.

Na czym polega Pana praca, jako 
Kierownika Referatu Organizacyjnego?

Moja praca polega na koordynowaniu tych 
wszystkich działań, a ponadto zajmuję się 
sprawami dotyczącymi obsługi informatycznej 
Urzędu. W Urzędzie funkcjonuje wewnętrzna 
sieć, umożliwiająca wymianę, gromadzenie 
i segregowanie informacji, która usprawnia 
obieg i dostępność dokumentów.

Głównym zadaniem obsługi informatycznej 
jest zapewnienie poprawnego i wydajnego 
dzia łania  zasobów s iec iowych UM, 
administrowanie pocztą elektroniczną oraz 
zapewnienie prawidłowego działania 
darmowego punktu dostępu do Internetu na 

obszarze Rynku w Leśnej tzw. Hotspota. 
Zajmuję się również zarządzaniem serwisem 
Biuletynu Informacji Publicznej (BIP) oraz 
stroną internetową Urzędu Miejskiego 
w Leśnej.

Dla większości osób z zewnątrz praca 
referatu nie jest tak widoczna, jak praca 
innych referatów, ponieważ nie uwidacznia 
się w sposób namacalny. Czy to oznacza, że 
jest mniej ważna? 

Na pewno nie mogę się zgodzić z tym, że nasza 
praca jest mniej ważna. Owszem, jest może 
nieco mniej widoczna, ponieważ – jak 
wspomniałem wcześniej - zdecydowana 
większość wykonywanych przez Referat 
Organizacyjny zadań to prace pośrednie, 
umożliwiające pracę pozostałym referatom. 
Właśnie z tego względu uważam, że osoby 
wykonujące swoje obowiązki na stanowiskach 
w c h o d z ą c y c h  w  s k ł a d  R e f e r a t u  
O rg a n i z a c y j n e g o  p e ł n i ą  n i e z w y k l e  
odpowiedzialną funkcję, zapewniając właściwe 
warunki do efektywnego wykonywania swoich 
obowiązków przez pozostałe referaty. Tak 
naprawdę to wszystko się od nas zaczyna, to my 
nadajemy bieg sprawom, które następnie 
realizowane są w poszczególnych referatach 
Urzędu. W sekretariacie Urzędu przyjmuje się 
podanie, rachunek, fakturę, wprowadza się je 
do elektronicznego obiegu dokumentów, aby 
poszczególne referaty mogły się zająć 
realizacją danej sprawy. Nasz referat zaopatruje 
cały urząd w artykuły biurowe, wyposaża 
poszczególne pokoje w meble, inne 
wyposażenie, w sprzęt komputerowy, tak 
b a r d z o  p o t r z e b n y  w  d z i s i e j s z y m  
zinformatyzowanym świecie.

Pracownicy referatu wykonują jednak także 
takie prace, które są widoczne. Proszę 
powiedzieć, co się do nich zalicza?

Do takich prac zaliczają się na przykład 
działania promocyjne gminy, czy też remonty 
budynków Urzędu, które przeprowadzamy. 
Obecnie skończyliśmy remont wszystkich 
pomieszczeń biurowych i konferencyjnych 
w budynku Ratusza. Zostały nam jeszcze do 
remontu piwnice i południowa część strychu. 
N a t o m i a s t  w  b u d y n k u  p r z y  u l .  
Świerczewskiego, w tym roku ukończyliśmy 
prace remontowe w pomieszczeniach 
biurowych na I piętrze, została jeszcze do 
odnowienia sala konferencyjna. W przyszłości 
za pozyskane  fundusze z Unii Europejskiej 
planujemy utworzyć profesjonalne centrum 
zarządzania kryzysowego. Wprawdzie to są 
jeszcze plany, ale mam nadzieję, że zostaną 
zrealizowane.

Rozmawiała: RPL

Aktualności

Zbliża się koniec roku, a co za tym idzie 
o k r e s  s p o r z ą d z a n i a  s p r a w o z d a ń  
finansowych Gminy. Nieodzownym 
elementem rocznej sprawozdawczości jest 
inwentaryzacja wszystkich aktywów (środki 
trwałe, wyposażenie, należności) i pasywów 
(zobowiązania) Gminy. 
Jedną z metod inwentaryzacji jest spis z natury, 
k tóry  umożl iwia  porównanie  s tanu  
faktycznego z danymi zapisanymi w księgach 
rachunkowych. Dotyczy on oczywiście 
środków trwałych i wyposażenia. Zgodnie 
z ustawą o rachunkowości taki spis należy 
przeprowadzać nie rzadziej niż co cztery lata. 
Co prawda ostatni spis z natury miał miejsce 

pod koniec roku 2010, ale ze względu na 
tegoroczną powódź została podjęta decyzja 
o przeprowadzeniu go już w bieżącym roku. 
O p r ó c z  p o w o d z i  a r g u m e n t e m  
przemawiającym za przeprowadzeniem spisu 
były zmiany, jakie zaszły w budynkach Urzędu 
Miejskiego w tym okresie. Swoją siedzibę 
zmieniła Rada Miejska, Referat Gospodarki 
Komunalnej i Inwestycji. Dodatkowo
w bieżącym roku zaszły zmiany w strukturze 
organizacyjnej urzędu: powstał Referat 
Organizacyjny, zlikwidowano Referat 
Edukacji  i  Promocji ,  powstały dwa 
samodzielne stanowiska: inspektor ds. oświaty 
i inspektor ds. pozyskiwania środków 

unijnych. Swoje dawne siedziby odzyskały: 
Referat Finansowy i Referat Spraw 
Obywatelskich i USC. 
Wszelkich zmian w środkach trwałych 
i w wyposażeniu dokonuje się na bieżąco, ale 
ze względu na duży ruch w tym obszarze, 
mogło zostać coś pominięte. Teraz kiedy 
największe zmiany mamy za sobą, nadszedł 
czas na sprawdzenie, czy dane zapisane 
w ewidencji księgowej są zgodne ze stanem 
f a k t y c z n y m .  W  c e l u  s p r a w n e g o  
przeprowadzenia spisu z natury powołano 10 
zespołów spisowych i każdemu z nich 
wyznaczono obszar, w którym należy dokonać 
spisu. Ponadto z OKiS i PM „Synergia” 

podpisane zostały porozumienia, na mocy 
których jednostki te przeprowadzą spis 
środków, których właścicielem jest Gmina, 
a które są przez te jednostki użytkowane.
Czynności spisowe trwają już od początku 
listopada. Ich koniec przewidziany jest na 
ostatni dzień grudnia. Arkusze spisowe do 
Referatu Finansowego UM powinny trafić 
w pierwszej połowie stycznia 2014 roku. 
Wówczas zacznie się wycena majątku 
i  u s t a l a n i e  e w e n t u a l n y c h  r ó ż n i c  
inwentaryzacyjnych.  

M.U.

Wielkie liczenie w Urzędzie – inwentaryzacja

Referat Organizacyjny Urzędu Miejskiego w Leśnej 
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Żegnając stary rok i witając Nowy, 
będziemy bawić się na różnych imprezach, 
których nieodłącznym elementem będą 
fajerwerki. Żeby te zabawy pozostawiły po 
sobie tylko miłe wspomnienia, należy 
pamiętać, że środki pirotechniczne są 
materiałami wybuchowymi o wysokiej 
temperaturze palenia się i dużym polu 
rażenia w momencie wybuchu.Fajerwerki, 
zwane inaczej sztucznymi ogniami, 
powstały w III wieku p.n.e., w Chinach. 
Początkowo miały odstraszać demony, 
później używano ich przeciwko wrogim 
wojskom podczas bitew. Teraz służą nam do 
zabawy. Nieumiejętne obchodzenie się 
z fajerwerkami, każdego roku jest 
przyczyną wie lu  n ieszczęś l iwych 
wypadków. Zachowajmy bezpieczeństwo 
przy odpalaniu tych materiałów, a przede 
wszystkim zdrowy rozsądek i rozwagę. 
Statystyki jednoznacznie wskazują, że 
nieumiejętne obchodzenie się z petardami
i fajerwerkami jest przyczyną wielu 
nieszczęśliwych wypadków. Najczęściej 
efektem nieprawidłowego posługiwania się 
środkami pirotechnicznymi są oparzenia 
skóry, uszkodzenia ciała, utrata wzroku oraz 
kalectwo.Kilka porad dla miłośników 
fajerwerków:  
 Kupujmy petardy i sztuczne ognie 

w sprawdzonych sklepach, a nie na 
ulicznych straganach i bazarach.

Zwrócimy uwagę czy fajerwerki posiadają 
instrukcję w języku polskim określającą 
zasady bezpiecznego użytkowania i datę 
ważności produktu.

Do amatorskich pokazów używajmy tylko 
fajerwerków oznaczonych, jako klasa I 
i II. Klasa III jest przeznaczona wyłącznie 
d o  p r o f e s j o n a l n y c h  p o k a z ó w  
pirotechnicznych.

Korzystając z petard i sztucznych ogni 
pamiętajmy o zachowaniu szczególnej 
ostrożności. Nie używajmy fajerwerków 
w grupie osób i w miejscach, w których 
mogą one spowodować pożar.

Fajerwerków nie wolno odpalać z ręki, na 
balkonie, z okna czy z dachu pokrytego 
papą. Najlepiej wybrać w tym celu gładką, 
równą powierzchnię.

Oddalmy się, na co najmniej 10 m od 
odpalanego fajerwerku.

 Petardę, która nie odpaliła najlepiej 
potraktować jak niewybuch i nie zbliżać 
się do niej ani nie dotykać. Często zdarza 
się, że wewnątrz tli się ogień, którego nie 
widać.

 Nie wolno rozbierać fajerwerków, stawiać 
ich odwrotnie niż to jest wskazane na 
etykiecie, wrzucać do ogniska, kierować 
nieodpalonych fajerwerków w stronę inną 
niż do góry.

Pamiętajmy, że używanie fajerwerków 
dopuszczalne jest tylko dwa dni w roku – 
31 grudnia i 1 stycznia. Natomiast 
w pozostałe dni takie zachowanie stanowi 
zakłócanie spokoju (art. 51§1kodeksu 
wykroczeń), za co grożą kary. 

Inspektor ds. kryzysowych
Zbigniew Sołtys

W dniu 20 października 2013 r. w ramach 
umowy o współpracy pomiędzy Gminą 
L e ś n a  a  F u n d a c j ą  E k o R o z w o j u  
z Wrocławia, posadzonych zostało 70 
drzewek wzdłuż drogi powiatowej przy 
Szkole Podstawowej w Smolniku oraz 
pomiędzy Orlikiem a basenem. 
Nasadzone zostały klony oraz lipy 
w formach niskopiennych. Jedno 
z pierwszych drzew przy szkole 
posadził Burmistrz Leśnej Jan 
S u r o w i e c  w s p ó l n i e  
z  Przewodniczącym Rady 
M i e j s k i e j  W a l t e r e m  
Straszakiem. W sadzeniu drzewek 
przy szkole uczestniczyli również 
Włodzimierz Stefański - Dyrektor 
Powiatowego Zarządu Dróg 
w Lubaniu wraz z Anną Storczek - 
Kierownikiem służby liniowej 
PZD w Lubaniu oraz Krystyna 
Jarzyna - Sekretarz Gminy.  
Głównym celem nasadzeń jest 
odwrócenie trendu zanikania 
zadrzewień liniowych takich, jak 
aleje i szpalery, szczególnie na 
terenach zurbanizowanych. Zieleń 
miejska pełni funkcję nie tylko 
estetyczną, ale również ogranicza 
hałas i rozprzestrzenianie się pyłu 
z dróg oraz wpływa na lokalny 
mikroklimat. Niestety w ciągu 

pierwszego tygodnia od posadzenia 
drzewek doszło do kilku aktów wandalizmu 
– kilka drzewek zostało połamanych 
poniżej miejsca szczepienia. Uzupełnienie 
będzie trudne, bo nie ma zapasowych 
sadzonek .        (PP)

7 grudnia 2013roku odbył się kiermasz 
świąteczny w Ośrodku Kultury i Sportu 
w Leśnej. Ośrodek Kultury i Sportu 
zaprosił do współpracy przedszkola 
i szkoły z gminy Leśna. 

00 00 W sobotni dzień w godzinach od 10 do 14
w Domu Kultury było bardzo gwarno. 
W powietrzu unosiła się aura Bożego 
Narodzenia, w holu pachniało barszczem, 
pierogami i domowym ciastem. Każdy 
mógł spróbować oferowanych pyszności. 

Dodatkowo przedszkola  i  szkoły  
przygotowały prezentacje swoich ozdób, 
dekoracji świątecznych wykonanych 
ręcznie przez dzieci i uczniów. Każdy 
przedmiot był unikatowy, jedyny w swoim 
rodzaju i dopracowany w najmniejszym 
szczególe.  

Na scenie wystąpiły liczne grupy dzieci 
z niepublicznych przedszkoli „Szyszkowa 
Polana” w Szyszkowej oraz „Tęczowa 
Dolina” w Leśnej. Obecne również były 
dzieci z Miejsko–Gminnego Przedszkola 
w Leśnej. Po najmłodszych uczestnikach 
zaprezentowali się na deskach sceny 
uczniowie Szkoły Podstawowej im. Jana 
Pawła II w Smolniku oraz Szkoły 
Podstawowej  im.  Jana Brzechwy 
w Grabiszycach. Uczniowie Gimnazjum 
w Leśnej przygotowali krótki spektakl 
teatralny. Po godz. 12 zaprezentowały się 
grupy działające przy OKiS pod opieką: 
Tomasza Gajewskiego - grupa taneczna 
ALTERNATYWA, Doroty Piotrowskiej - 
Grupa wokalna ME-GUSTA, Karola 
Kusibab - Grupa gitarowa. W repertuarze 

p r e z e n t o w a n y m  n a  s c e n i e  s a l i  
widowiskowej w tym dniu królowały 
k o l ę d y ,  p i o s e n k i  ś w i ą t e c z n e  
i  p r z e d s t a w i e n i a  w  n a s t r o j u  
bożonarodzeniowym. Widowisko na scenie 
prowadził Leśniański Mikołaj. Każdy mógł 
spotkać się z Mikołajem w holu Domu 
Kultury – Mikołaj rozmawiał z dziećmi 
i rozdawał czekolady. Można było również 
zrobić sobie z Mikołajem zdjęcie i uścisnąć 
jego dłoń. Zakończeniem dnia pełnego 

wrażeń był występ 
t e a t r u  A R T - R E  
z Krakowa, który dla 
w s z y s t k i c h  d z i e c i  
z  okaz j i  Miko ła ja  
przedstawił spektakl 
„ C u d o w n a  l a m p a  
Al ladyna” .  Ca łość  
s k o ń c z y ł a  s i ę  p o  
godzinie 15. 

O ś r o d e k  K u l t u r y  
i Sportu w Leśnej wraz 
z  w s z y s t k i m i  
uczestnikami bardzo 
dziękują za zaanga-
żowanie Mikołajom 

dobrej woli, którzy przyczynili się do 
organizacji przedsięwzięcia: Red-Graf Ewa 
Duchnik z Leśnej; Łużycki Bank 
Spó łdz ie lczy  Oddz ia ł  w  Leśne j ;  
Przedsiębiorstwo Janar Bis Sp. z o.o. 
w Kościelnikach Dolnych; Bielawa FHU 
K r z y s z t o f  B i e l e c k i  w  L e ś n e j ,  
Przedsiębiorstwo Usługowe TomKop 
Tomasz Śliwiński w Stankowicach; Apteka 
Salus Ryszard Supel w Leśnej; Firma 
Handlowa Marpol Marta Bednarczyk 
w Leśnej; Elżbieta Babij z Leśnej; Zakład 
Zegarmistrzowski Jacek Szpak z Lubania; 
Firma Leliwa - Czocha Hotel.  Serdeczne 
podziękowania kierujemy dla Renaty Jaracz 
„Sprytnej Gosposi” usługi cateringowe 
z Lubania za przygotowanie barszczu oraz 
pierogów. Dziękujemy wszystkim 
przedszkolom, szkołom oraz grupom za 
z a a n g a ż o w a n i e  w e  w s p ó l n e  
przedsięwzięcie. Podziękowania kierujemy 
również do Mikołaja, który tego dnia 
towarzyszył dzieciom w Domu Kultury. Już 
dziś zapraszamy za rok.

Anna Zawisza - Paliwoda

Kiermasz Świąteczny w Ośrodku
Kultury i Sportu w Leśnej

Kolejny etap współpracy z Fundacją
EkoRozwoju zrealizowany

Uważajmy na petardy i fajerwerki
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Jak co roku przed Świętami Bożego 
Narodzenia, zaprzyjaźniona ze szkołą 
P. Christa Langer (była uczennica naszej 
szkoły) przesyła naszym dzieciom słodkie 
kalendarze adwentowe. Jest to dla nas 
zawsze bardzo wzruszające, ponieważ pani 
Langer, która sama ze względu na stan 
zdrowia nie może osobiście zakupić 
i przekazać prezentów, to jednak nigdy

o Nas nie zapomina. Dostarczaniem 
przesyłki z Niemiec wraz z życzeniami 
świątecznymi dla wszystkich pracowników 
zajmują się każdego roku życzliwi Państwo 
Worbs. Jesteśmy bardzo wdzięczni, że i tym 
razem Pani Langer obdarowała wszystkie 
Nasze dzieciaki. Słodkościami mogą się 
cieszyć zarówno przedszkolaki, jak
i uczniowie.                                         ZSP

W dniu 25 października 2013r. odbyła się sesja 
Rady Miejskiej poświęcona oświacie, podczas 
której prezentowana była informacja o stanie 
realizacji zadań oświatowych w ubiegłym roku 
szkolnym tj. 2012/2013.

W szkołach prowadzonych przez gminę Leśna 
uczyło się łącznie 778 uczniów, w tym: 
w Gimnazjum w Leśnej 272, w SP w Smolniku 
374, w SP w Grabiszycach 51,w SP w Pobiednej 
60, w SP w Stankowicach 21. Najmniej liczne 
były dwie czteroosobowe klasy w SP 
w Stankowicach, najliczniejsze klasy, to klasy 25 
osobowe w SP w Smolniku. 
P o n a d t o  w  S m o l n i k u ,  G r a b i s z y c a c h  
i Stankowicach przy szkołach funkcjonowały 
tzw. „zerówki”, które objęły opieką łącznie 42 
dzieci w wieku 5-6 lat.
Do dwóch przedszkoli prowadzonych przez 
Gminę Leśna uczęszczało łącznie 184 dzieci.
W Przedszkolu w Leśnej funkcjonowało 7 grup, 
natomiast w Przedszkolu w Pobiednej 2 grupy 
przedszkolne. 
Na terenie Leśnej funkcjonowały dwie 
niepubliczne placówki przedszkolne: „Leśne 
Elfiki” oraz „Tęczowa Dolina”, które objęły 
opieką przedszkolną łącznie 50 dzieci. 
Do przedszkoli prowadzonych przez Gminę 
Leśna przyjęto wszystkie dzieci, które zostały 
zgłoszone. Nie odnotowano przypadków 
nieprzyjęcia dzieci z powodu braku wolnych 
miejsc.
W szkołach i przedszkolach prowadzonych przez 
Gminę Leśna zatrudnionych było 107 osób kadry 
pedagogicznej, co daje łącznie 98,75 etatu. 
Najliczniejszą grupę stanowią nauczyciele 
mianowani, tj. 48 osób oraz nauczyciele 
z najwyższym stopniem awansu zawodowego,
n-le dyplomowani - 41 osób. Świadczy to
 o wysokim poziomie przygotowania kadry 
pedagogicznej uczącej w naszych szkołach. 
Najmniej liczną grupę stanowili nauczyciele 
rozpoczynający pracę, czyli nauczyciele stażyści. 

W roku szkolnym 2012/2013 było 3 nauczycieli 
stażystów w całej gminie.
Na sesji omawiane były też wyniki egzaminu 
gimnazjalnego oraz sprawdzianu klas szóstych.
Wynik egzaminu gimnazjalnego w części dot. 
j. polskiego osiągnął poziom 60,1%. Jest to wynik 
powyżej średniej w powiecie lubańskim (57,2%) 
i nieznacznie wyższy od średniej wojewódzkiej 
(60%). Wynik z matematyki osiągnął poziom 
42,7% i jest nieznacznie wyższy od średniej 
w powiecie lubańskim (42,5%), ale niższy od 
średniego wyniku w województwie dolnośląskim 
(46,3). Wynik z historii i WOS (52,8%) osiągnął 
poziom niższy niż średni wynik powiatu (54,4%) 
oraz średni wynik województwa (56,7%).
Wyniki uczniów Gimnazjum w Leśnej 
z przedmiotów przyrodniczych (54%) osiągnęły 
poziomy niższe niż średni wynik powiatu (55%) 
oraz średni wynik województwa (58,1%).
Punktowy wynik egzaminu klas szóstych 
w szkole Podstawowej w Pobiednej wynosił 
24,10  - i jest to wynik bardzo zbliżony do średniej 
krajowej (24,03). W Szkole Podstawowejw 
Grabiszycach średni wynik wynosił 22,70 pkt  
i jest nieco wyższy od średniej powiatu 
lubańskiego, która wynosi 22,40 pkt. Natomiast 
średni wynik Szkoły Podstawowej w Smolniku 
wyniósł 20,80 pkt i jest znacznie poniżej średniej 
powiatu (22,40) i średniej województwa 
dolnośląskiego (23,60).
Na sesji Rady Miejskiej przedstawiono również 
dane finansowe związane z oświatą. Subwencja 
oświatowa przekazana Gminie Leśna z budżetu 
Państwa wyniosła ok. 6,4 mln zł. natomiast plan 
wydatków związanych z całą oświatą na rok 
2013r. - ponad 10 mln zł. Wynika z tego, że 
w ciągu roku gmina dopłaca do zadań związanych 
z oświatą z dochodów własnych kwotę ponad 3,5 
mln. zł. Najwyższy w Gminie Leśna koszt 
utrzymania przypadający na ucznia wynosi ponad 
14,7 tys. zł  - jest to koszt w SP w Grabiszycach, 
w Szkole Podstawowej w Pobiednej koszt ten 
kształtuje się w granicach 14,20 tys. zł, dla 

porównania w SP w Smolniku koszt ten wynosi 
ok. 7 tys. zł.
Podczas sesji przedstawione zostały również 
zadania, związane z usuwaniem skutków 
powodzi z 2013 r. oraz zadania, które wymagają 
realizacji w roku 2014. 
Koszt zniszczeń w budynkach oświatowych 
wyniósł ok. 1 mln zł. Odszkodowanie z tego 
tytułu wyniosło ok. 340 tys. zł. Gmina uzyskała 
też z Ministerstwa Edukacji Narodowej prawie 
500 tys. zł na usuwanie skutków powodzi. Prace 
obejmowały przede wszystkim remont zalanych 
pomieszczeń, sal lekcyjnych, sanitariatów, sali 
gimnastycznej w SP Smolnik. W Gimnazjum 
w Leśnej wymienione zostały piece centralnego 
ogrzewania w dwóch budynkach, natomiast w SP 
w Smolniku zrealizowano projekt wymiany pieca 
c.o. jednocześnie wynosząc go ponad poziom 
zalewowy tak, aby w przyszłości ograniczyć 
skalę zniszczeń.
Stan techniczny budynku Przedszkola w Leśnej 
pomimo, iż nie ucierpiał znacznie w tegorocznej 
powodzi, wymaga gruntownej przebudowy 
i dostosowania do aktualnych przepisów 
przeciwpożarowych. Kontrola Państwowej 
Powiatowej Straży Pożarnej przeprowadzona pod 
koniec sierpnia 2013r. zakończyła się wydaniem 
dwóch decyzji, z których wynika konieczność 
wykonania szeregu prac dostosowawczych.
Rok szkolny 2012/2013 obfitował w liczne 
sukcesy uczniów. 
SP w Grabiszycach zajęła  I  miejsce 
w plastycznym konkursie regionalnym 
Nadleśnictwa Świeradów Zdr. „Cztery Pory 
Roku”.
Uczniowie Zespołu Szkolno – Przedszkolnego 
w Pobiednej zajęli II miejsce w powiatowych 
igrzyskach lekkiej atletyki oraz I miejsce 
w powiatowych konkursach recytatorskich 
w dwóch grupach wiekowych.
Uczniowie SP Smolnik zajęli II miejsce 
w konkursie poetyckim oraz II miejsce 
w konkursie teatralnym na etapie wojewódzkim. 

Odnieśli również wiele sukcesów na etapie 
powiatowym w konkursach recytatorskich, 
literackich oraz w konkursach talentów. 
Uczniowie Gimnazjum w Leśnej zajęli pierwsze 
miejsca na etapie regionalnym w konkursie 
recytatorskim oraz historyczno – literackim 
a także w innych konkursach artystycznych na 
etapie powiatowym.Szkoła Podstawowa 
w Smolniku oraz Gimnazjum w Leśnej odniosły 
wiele sukcesów sportowych na szczeblu 
wojewódzkim i powiatowym m.in.: uczennice 
Gimnazjum w Leśnej zajęły I miejsce 
w Gimnazjadzie Młodzieży w Aerobiku 
Rekreacyjnym na etapie wojewódzkim, 
uczniowie Gimnazjum w Leśnej zajęli I miejsce 
w Gimnazjadzie Młodzieży Unihokeju Chłopców 
na etapie wojewódzkim. Uczennica Gimnazjum 
zajęła I miejsce w strefie jeleniogórskiej 
w Indywidualnych Mistrzostwach w Lekkiej 
Atletyce. Uczniowie Gimnazjum zajęli III 
miejsce w strefie jeleniogórskiej w siatkówce 
plażowej.
Uczennice SP w Smolniku zajęły II miejsce 
w 3-kach siatkarskich oraz III miejsce 
w czwórboju lekkoatletycznym na etapie 
wojewódzkim. Uczniowie SP w Smolniku zajęli 
II miejsce w 3-kach siatkarskich na etapie 
wojewódzkim.
Ponadto uczniowie Gimnazjum w Leśnej oraz SP 
w Smolniku zajęli wiele miejsc medalowych 
w zawodach sportowych na etapie powiatowym, 
wygrywając z ościennymi gminami w takich 
dyscyplinach jak: piłka siatkowa, biegi 
przełajowe, piłka ręczna i  nożna oraz w lekkiej 
atletyce.
Należy zaznaczyć, że w Szkole Podstawowej 
w Smolniku, w każdym roczniku klas IV-VI, 
została utworzona klasa usportowiona ze 
zwiększoną liczbą zajęć z w-f. Rozszerzony profil 
sportowy tych klas pozwala kształtować
i umacniać ducha sportowej walki wśród 
leśniańskiej młodzieży.

RB

Odwiedziny przyjaciół z Holandii są już 
tradycją tej szkoły. Pod koniec listopada 2013 
była kolejna sposobność spotkania się 
u c z n i ó w  i  p r a c o w n i k ó w  s z k o ł y  
z przedstawicielami Fundacji PPL. 
Goście z Holandii poświęcili swój czas nie tylko 
na rozmowę, ale także na zapoznanie się 
z otoczeniem szkoły, salami lekcyjnymi oraz 
innymi pomieszczeniami szkolnymi. Nie 
ukrywali swojego zadowolenia oraz podkreślali, 

że rozwój szkoły zmierza w dobrym kierunku. 
Nawiązując do współpracy z ubiegłych lat, 
licznie zgromadzeni przedstawiciele Fundacji 
PPL z Holandii wyrazili chęć dalszej kooperacji 
na różnych szczeblach (wsparcie rzeczowe oraz 
finansowe naszej szkoły). 
Serdecznie dziękujemy za chęć dalszej 
współpracy z naszą placówką, co niewątpliwie 
przyniesie obopólną korzyść.

EN

W Szkole Podstawowej im. Jana 
Brzechwy w Grabiszycach, 
z  i n i c j a t y w y  M a ł g o r z a t y  
Pacławskiej odbyło się spotkanie 
z Agatą Kowal-Ruschil, która 
p r o w a d z i  g o s p o d a r s t w o  
ekologiczne w Wrzeszczynie koło 
Jeleniej Góry. 
W swoim gospodarstwie pani Agata 
hoduje owce-wrzosówki, daniele, 
kury i króliki. Oprócz tego prowadzi 
warsztaty „Rękodzieło = dzieło 
twoich rąk”. W takimi właśnie 
warsztatami przyjechała do naszej szkoły. 
W zajęciach wzięło udział 24 uczniów, w wieku 
od 5 do 11 lat. Uczniowie rozczesywali, moczyli, 

układali, mydlili, przyozdabiali 
i znów moczyli, a na końcu 
filcowali wełnę, z której stworzyli 
prześliczne Mikołaje. Każdy 
Mikołaj był niepowtarzalny, 
wyjątkowy, a przede wszystkim 
własnoręcznie zrobiony.  
Uczniowie byli bardzo zadowoleni 
z  u d z i a ł u  w  w a r s z t a t a c h  
r ę k o d z i e l n i c z y c h .  Wi ę c e j  
informacj i  o  ekologicznym 
gospodarstwie można znaleźć na 
s t r o n i e  i n t e r n e t o w e j :  

www.kowaloweskaly.pl.
MP

Podsumowanie pracy szkół i przedszkoli na sesji Rady Miejskiej

Słodkie kalendarze adwentowe
w Zespole Szkolno

– Przedszkolnym w Pobiednej

„Zwierzaki filcaki” w Grabiszycach

Odwiedziny Holendrów w Szkole
Podstawowej im. Jana Brzechwy

w Grabiszycach
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Miejsko – Gminny Ośrodek Pomocy 
Społecznej w Leśnej kolejny rok realizuje 
projekt unijny „Więcej z siebie dla innych – 
inicjatywa na rzecz integracji społeczno – 
zawodowej osób gminy Leśna” w ramach 
Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki. 
C e l e m  g ł ó w n y m  p r o j e k t u  j e s t  
wypracowanie i realizowanie form 
aktywnej integracji zmierzające do 
odzyskania przez 4 kobiety i 1 mężczyznę 
(w tym jednej osoby niepełnosprawnej) 
większego poczucia własnej wartości, 
wiary we własne siły, wykształcenie 
umiejętności pozwalających na pełnienie 
r ó l  s p o ł e c z n y c h  i  o p i e k u ń c z o  

wychowawczych, nabywania umiejętności 
z a w o d o w y c h ,  m o t y w o w a n i e  d o  
podnoszenia kwalifikacji zawodowych. 
Rekrutację uczestników przeprowadzili 
pracownicy socjalni ośrodka. Wyłonione 
osoby podpisały kontrakt socjalny. 
W ramach kontraktu zrealizowane zostały 
instrumenty aktywnej integracji, takie jak: 
kurs prawa jazdy, kurs w zawodzie 
kucharza, szkolenie z zakresu obsługi kasy 
fiskalnej. Wszyscy uczestnicy odbyli także 
terapię psychologiczną indywidualną oraz 
treningi kompetencji i umiejętności 
społecznych.

W ramach projektu 
un i jnego  zos t a ł  
zatrudniony doda-
tkowy pracownik 
s o c j a l n y,  k t ó r y  
będzie realizował 
p r a c e  s o c j a l n ą  
w z m a c n i a j ą c  
klientów objętym 
projektem w odzys-
kaniu  zdolności  
ż y c i a  w  s p o ł e -
czeństwie i pełnienia 
ró l  społecznych 
i zawodowych.

MM

Przed Dniem Wszystkich Świętych 
uczniowie SP w Smolniku kolejny raz 
przyłączyli się do akcji „Mogiłę 
Pradziada Ocal od Zapomnienia”. 
Celem tej  sz lachetnej  in ic ja tywy 
prowadzonej pod patronatem Telewizji 
Wrocław i Kuratorium Oświaty we 
Wrocławiu jest dbanie o cmentarze kresowe 
i ich renowacja, a przez to również zbiórka 
zniczy na groby Polaków, które zapłonęły 
w listopadzie na Ukrainie. 231 uczniów 
w ciągu tygodnia zebrało niebagatelną 
liczbę - aż 432 znicze, które zostały 
przekazane do Kuratorium Oświaty 
w Jeleniej Górze, skąd były przewiezione do 
Wrocławia.  Stamtąd pojechały na 
cmentarze za wschodnią granicą. 
Każdy podarowany znicz jest dowodem 
naszej pamięci o rodakach pochowanych 
poza krajem. Na wschodzie pozostało kilka 
milionów polskich grobów. Pamięć o tych 
mogiłach jest szczególnie pielęgnowana 
tutaj, na Dolnym Śląsku, gdzie po wojnie 
osiedliło się prawie milion Kresowian. 
Dzisiaj ich wnukowie podążają śladem 
swoich przodków - remontują zrujnowane 
wschodnie nekropolie, a w pierwszych 
dniach listopada zapalają ognie pamięci na 
rodzinnych grobach. Najwięcej zniczy 
zebrały klasy: IVb - 82, VIb - 54 , IIIc - 43, 
IIIa - 31 (100% klasy), VIa – 22.
Serdecznie dziękujemy dyrekcji szkoły, 

rodzicom, uczniom wszystkich klas i ich 
wychowawcom  za odpowiedź na prośbę 
dotyczącą zbiórki zniczy i podarowanie ich 
w szlachetnym geście.

koordynatorki akcji:
A. Bierła, M. Gąsiorowska, D. Kusibab, 

M. Michalik, M. Szczęsna-Witecka

Wrocław przywitał nas mlecznobiałą 
mgłą, ale przebłyskiwały przez nią 
p ro m i e n i e  p o r a n n e g o  s ł o ń c a ,  
zwiastując to, co miało wkrótce 
nastąpić…

Po długotrwałej podróży, lekko już 
zmęczone dotarłyśmy do celu – 
Dolnośląskiej Biblioteki Pedagogicznej, 
gdzie  przywitano nas  z  wielką 
serdecznością, jak starych, dobrych 
przyjaciół, a spotkaliśmy się przecież po 
raz pierwszy. Karolina Borkowska wzięła 
najpierw udział w zwiedzaniu Biblioteki 
oraz w interesujących i rozluźniających 
zabawach integracyjnych, aż 
wreszcie nastąpił oczekiwany 
moment - chwila przesłuchań 
konkursowych.

Przedstawicielka Naszej 
Gminy i Szkoły im. Jana 
Pawła II w Smolniku miała 
wystąpić jako szósta, więc 
m i a ł y ś m y  j u ż  s k a l ę  
porównawczą. Doskonale 
wiedziałyśmy, że łatwo nie 
będzie, ponieważ uczestnicy 
konkursu reprezentowali 
bardzo wysoki poziom, ich 
recytacje były świadome, 
mogły zachwycić nie tylko widownię, ale 
również Jury konkursowe…

Karolina w brawurowy sposób, bez tremy 
oraz z pełnym zaangażowaniem 
wyrecytowała wiersz „ W aeroplanie”. Na 
twarzach widowni i Jurorów pojawiły się 
uśmiechy, a nawet można było doszukać 
się w ich mimice lekkiego zdziwienia, czy 
nawet zaskoczenia… Po wysłuchaniu 
jeszcze 12 uczestników, z  nie-
cierpliwością oczekiwałyśmy werdyktu. 

Zdawałyśmy sobie sprawę, iż Jury ma 
ciężki orzech do zgryzienia, toteż obrady 
będą trwały długo…

I wreszcie nadeszła upragniona chwila - 
odczytanie wyników konkursu! Okazało 
się, że nasze oczekiwania były słuszne - 
nasza uczennica, przedstawicielka Gminy 
Leśna została doceniona - znalazła się 
w gronie laureatów i zdobyła zaszczytne 
II miejsce! Dziś już mamy tę świadomość, 
że o Naszej Gminie i Szkole mówią nie 
tylko w najbliższej okolicy, ale także 
w całym województwie dolnośląskim!

Składamy serdeczne podziękowania tym, 

bez których nasz wyjazd nie doszedłby do 
skutku - Burmistrzowi Leśnej Janowi 
Surowcowi oraz Rodzicom Karoliny - 
Monice i Bogdanowi Borkowskim. 
Mamy również świadomość, że ich 
pomocna dłoń pozwala nam realizować 
nasze zadania oraz promować Gminę 
Leśna w całym województwie.

Opiekunka Karoliny Borkowskiej

- Monika Gąsiorowska

Ośrodek Pomocy Społecznej
w Leśnej kontynuuje realizację

projektu unijnego 

„Mogiłę pradziada ocal
od zapomnienia”- zbiórka zniczy 2013 

Jak rozsławiliśmy Gminę Leśna
w całym województwie

- KONKURS „Zaczarowany świat wierszy Juliana Tuwima”
w Dolnośląskiej Bibliotece Pedagogicznej

r e k l a m a
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Dzień Edukacj i  Narodowej jest  
szczególnym dniem dla każdego 
pracownika oświaty. Wiele uśmiechów, 
miłych słów, serdecznych życzeń, 
kwiatów od dzieci i rodziców wzbudza 
w każdym nauczycielu i  innym 
pracowniku poczucie wartości ciężkiej 
pracy, wysiłku i zaangażowania. 
Z tej okazji nauczyciele, pracownicy 
obsługi i administracji oraz emerytowani 
nauczyc ie l e  Mie j sko -Gminnego  

Przedszkola w Leśnej  piątkowe 
popołudnie 11 października 2013 roku 
spędzili na uroczystym obiedzie 
w Restauracji „Leliwa” w Leśnej. 
Spotkanie uświetnił swoją obecnością 
Burmistrz Leśnej Jan Surowiec, który 
wyraził wiele ciepłych słów, co 
wzbudziło w nas nadzieję na lepszą 
przyszłość naszego przedszkola. Święto 

było okazją do wręczenia nagród 
wyróżniającym się wychowawcom 
i pracownikom administracji i obsługi. 
Nagrodę Burmistrza Leśnej otrzymała 
Agnieszka Kukiełka. Nagrody Dyrektora 
otrzymali: Cecylia Piela, Katarzyna 
Szatkowska, Elżbieta Cieślak,Urszula 
Matkowska, Ilona Kukiełka, Elżbieta 
Sługowiecka, Jolanta Kisiel.
Dyrektor Przedszkola Alicja Szczęsna 
zadbała o miłą atmosferę, doceniając 

w ciepłych słowach naszą pracę. 
Spotkanie przebiegło w serdecznej 
a t m o s f e r z e  p e ł n e j  w s p o m n i e ń  
i dowcipów. Pragniemy również 
podziękować naszym wspaniałym 
dzieciom i ich Rodzicom za pamięć 
i uświetnienie nam tego wyjątkowego 
dnia.

Agnieszka Kukiełka

Dużo miejsc, wiele atrakcji - tak można  
podsumować  tegoroczne inicjatywy 
Stowarzyszenia Kultury Fizycznej na Rzecz 
Dzieci „Marzenia”. 

Dzięki ludziom dobrej woli, którzy 
postanowili wesprzeć wysiłki „Marzeń” 
związane z organizacją letnich wakacji, 
podopieczni stowarzyszenia mogli spędzić 
pełen atrakcji tydzień w Holandii, wyjechać na 
dwa ciekawe dni do Wrocławia, poznać smak 
przygody w trakcie namiotowego weekendu,
a także wziąć udział w grach i zabawach 
organizowanych podczas festynu „Wsi 
spokojna, wsi wesoła”. 

Początkiem sierpnia z wizytą do Holandii 
udało się 20 dzieci. Cały tydzień, który dzieci 
spędziły u holenderskich przyjaciół, obfitował 
w wiele atrakcji. Pobyt rozpoczął się 
przemiłym przywitaniem i zapoznaniem 
dzieci z obiektem. A każdy kolejny dzień 
przynosił kolejne niespodzianki: a to 
odwiedziny piratów, którzy ochoczo 
organizowali gry i zabawy, a to wycieczki
w celu poznania bliższej i dalszej okolicy. 
Dzieci miały możliwość zwiedzenia ratusza
w Blumendall i zapoznania się z pracą 
urzędników, a także zadania pytań 
b u r m i s t r z o w i .  O d w i e d z i ł y  P a r k  
Krajobrazowy, gdzie poznały centrum 
dydaktyczne, a także udały się na spacer na 
wydmy. Były gośćmi ratowników, pod opieką 
których mogły korzystać z uroków Morza 
Północnego. 

Niewątpliwą atrakcją był wyjazd do Parku 
Zabaw Linnaeushof, gdzie przez cały dzień 
bawiono się na różnego rodzaju zjeżdżalniach, 
karuzelach, aby na koniec 
udać się do parku wodnego. 
Dzieciaki miały możliwość 
nauczyć się grać w bule, 
s p r ó b o w a ć  l o k a l n y c h  
przysmaków, wziąć udział
w mini plenerze malarskim
w Hotelu Plaza, a także 
przebrać się w lokalne stroje 
ludowe podczas wycieczki do 
Volendam. Atrakcją była 
moż l iwość  zwiedzan ia  
lotniska w Amsterdamie – co 
dla wielu podopiecznych 
było pierwszym spotkaniem 
na żywo z takim obiektem. 
Był też wyjazd do ZOO

w Rotterdamie, gdzie największe wrażenie na 
dzieciach zrobiło oceanarium. 

Inna grupa - 12 dzieci - miała okazję spędzić 
dwa cudownie zorganizowane dni we 
Wr o c ł a w i u .  Z a r ó w n o  c h ł o p c y  j a k
i dziewczynki miały możliwość spróbowania 
swoich sił na ściance wspinaczkowej. Po 
wysiłku pokrzepieniem okazała się wizyta
w Pizza Hut i lody na deser.  Wieczorem odbył 
się seans kinowy z pokazem filmu w 3D. 
K o l e j n y  d z i e ń  r ó w n i e ż  o b f i t o w a ł
w niespodzianki. Zwiedzano stadion miejski 
oraz przeprowadzono rozgrywki w kręgle
w Skaytower. Wrocławskie ZOO i pokaz 
fontanny multimedialnej przy Hali Stulecia 
kończyły te atrakcje.

Z kolejną grupą 25 dzieci organizatorzy 
spotkali się w Stankowicach, na weekendzie 
pod namiotami. Zabawy terenowe, strzelanie 
do celu, tworzenie biżuterii, występy 
artystyczne, warsztaty tańca, kiełbaski
z ogniska, pokaz fireshow – te i inne atrakcje 
czekały tutaj na dzieci.

Wakacje dobiegły końca, ale to nie był koniec 
atrakcji. W październiku w Stankowicach 
odbył się festyn pod jakże prawdziwym 
hasłem „Wsi spokojna, wsi wesoła” podczas 
k t ó r e g o  n i e  z a p o m n i a n o  r ó w n i e ż
o  p o d o p i e c z n y c h  s t o w a r z y s z e n i a .  
P rzep rowadzono  tu  g ry  i  z abawy  
przygotowane specjalnie z myślą o nich. 

Te liczne atrakcje, spełniające wiele 
dziecięcych marzeń, były możliwe dzięki 
wsparciu i pomocy Fundacji Polska Miedź, 
firmie Womak, Zakładom Niebieszczańscy 
oraz Gminie Leśna.                                  K.Sz

25 października 2013 roku w Miejsko-
Gminnym Przedszkolu w Leśnej odbyło się 
uroczyste powitanie Pani Jesieni, które stało 
się okazją do  zabawy nie tylko z dziećmi, ale
i z rodzicami. Głównym celem imprezy było 
wywołanie radości ze wspólnych zabaw oraz 
utrwalenie wiadomości o jesieni i ekologii. 
Pani Jesień nie zawiodła i odwiedziła nasze 
przedszkole. W podziękowaniu za Jej 
przybycie wszystkie grupy zaprezentowały 
się w krótkim programie artystycznym. Pani 
Jesień przygotowała dla dzieci i rodziców 
wiele zabaw oraz konkursów. Uczestnicy 
mogli podzielić się wiadomościami na temat 
jesieni i ekologii, odpowiadając na pytania 
quizu, rozwiązując zagadki i rebusy. Dużym 
zaskoczeniem dla wszystkich była znakomita 
wiedza dzieci na temat segregowania śmieci, 
którą wykazały się w trakcie jednej
z konkurencji. Na koniec uroczystości 

przedszkolaki złożyły uroczyste ślubowanie
i obiecały przestrzegać zasad związanych 
z ekologią. W nagrodę za wspólną zabawę
i wiedzę otrzymały kolorowe emblematy 
„Jestem przyjacielem przyrody”. 
Impreza ta nie mogłaby odbyć się bez 
zaangażowania nie tylko dyrekcji, pań 
nauczycielek oraz pracowników placówki
i rodziców, ale również Przedsiębiorstwa 
Miejskiego SYNERGIA w Leśnej. Dzięki 
uprzejmości i zaangażowaniu Prezesa 
SYNERGII Pawła Duchnika placówka 
otrzymała bezpłatnie pojemniki do segregacji 
śmieci na papier, szkło i plastik do pięciu sal 
przedszkolnych i sali żłobkowej, za co 
serdecznie dziękujemy. Zajęcia dydaktyczne 
z wykorzystaniem pojemników pozwolą na 
uświadomienie dzieciom, że segregowanie 
odpadów jest obowiązkiem każdego z nas.

Katarzyna Szatkowska

Do kompetencji Gminnej Rady 
Działalności Pożytku Publicznego 
należą m.in. sprawy dotyczące 
f u n k c j o n o w a n i a  o r g a n i z a c j i  
pozarządowych ,   op in iowanie  
projektów uchwał i innych aktów 
prawa miejscowego dotyczących strefy 
zadań publicznych.  

W związku z upływem dwuletniej 
kadencji Gminnej Rady Pożytku 
Publicznego, Burmistrz Leśnej Jan 
Surowiec ogłosił nabór kandydatów na 
p r z e d s t a w i c i e l i  o r g a n i z a c j i  
pozarządowych. Rada jest powoływana 
p r z e z  B u r m i s t r z a  w  s k ł a d z i e  
8  osobowym: 2  przedstawicie l i  

Burmistrza Leśnej, 2 - Rady Miejskiej 
w Leśnej i 4  -organizacji pozarządowych.

29 listopada 2013 r. zarządzeniem nr 
224/2013 Burmistrz Leśnej powołał 
GRDPP na lata 2013- 2015. Weszli do 
niej: Krystyna Jarzyna i Łukasz 
R o s z k o w s k i  -  p r z e d s t a w i c i e l e  
Burmistrza, Beata Cichocka Kurdziko 
i Paweł Kłosek – przedstawiciele Rady 
Miejskiej w Leśnej oraz Artur Fabijański, 
J e r z y  R o d z i e w i c z ,  K a t a r z y n a  
Szczepańska i Marta Senkowska jako 
p r z e d s t a w i c i e l e  o r g a n i z a c j i  
pozarządowych.� Nowej Radzie życzymy 
owocnej pracy.

E. Rusinek

 Przedszkolaki powitały JESIEŃ

„Marzenia” spełniają… marzenia

Dzień Edukacji Narodowej
w Miejsko – Gminnym
Przedszkolu w Leśnej

Nowy skład Gminnej Rady
Działalności Pożytku Publicznego
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 „Można mnie stamtąd wyrzucić,
Można mi kazać nie wrócić,

Można mnie z żywych wymazać,
Wygnać, przepędzić za płoty,

Ale jak można zakazać tęsknoty”
Stanisław Baliński

Kresy Wschodnie to wymazana historia 
kilkudziesięciu pokoleń. Uświadomiwszy 
to sobie powinniśmy czuć ciężar pamięci. 
Po II wojnie światowej w wyniku tzw. 
repatriacji blisko 2 miliony ludzi zza Buga 
(tereny obecnej Ukrainy, Litwy i Białorusi) 
osiedliły się w nowych granicach 
powojennej Polski Ludowej. Znaczna część 
z nich przyjechała na tzw. Ziemie 
Odzyskane. Tu, na Dolnym Śląsku, wielu 
Kresowian otrzymało swój „nowy” dom. 
Jak wyglądało ich życie przed wyjazdem 

i repatriacją? Co zostawili na swojej 
ojczystej ziemi? Czy zachowały się miejsca 
pamięci narodowej – polskie cmentarze, 
kościoły, szkoły -kto o nie teraz dba? Tego 
wszystkiego mogli dowiedzieć się 
uczniowie kl. IV- VI Szkoły Podstawowej 
w Smolniku 8 listopada 2013 roku podczas 
spotkania z Wiesławem Włochem - 
członkiem Stowarzyszenia Armii Krajowej, 
którego rodzice urodzili się na Kresach 
Wschodnich.  Tam spędzi l i  swoje 

dzieciństwo oraz szkolne lata. Zaproszony 
gość wielokrotnie odbył podróż w rodzinne 
strony, aby przyjrzeć się z bliska i zapoznać 
z przeszłością, którą znał wcześniej tylko 
z tęsknych opowiadań. Dlatego też 
z ogromną pasją i zaangażowaniem 
emocjonalnym odpowiadał pan Wiesław na 
zadawane pytania, przygotowane przez 
grupę uczniów pod kierunkiem A. Bierły 
oraz M. Gąsiorowskiej.
Koniec wywiadu uwieńczył wzruszający 
występ artystyczny grupy artystów, 
p r o w a d z o n y c h  p r z e z  D . K u s i b a b  
i M. Michalik. Montaż słowno-muzyczny - 
nawiązujący tematyką do Kresów 
wschodn ich  -  rozpoczą ł  p i ękn ie  
i odświętnie odśpiewany przez dzieci Hymn 
Sybiraków. Całość występu ubogaciła 

w y m o w n a  p r e z e n t a c j a  
multimedialna oraz niezwykle 
ciekawa gazetka tematyczna 
przygotowana przez A. Bierłę 
i M. Szczęsną-Witecką.
Na zakończenie spotkania 
Dyrektor Beata Czeczot 
serdecznie podziękowała 
zaangażowanym w orga-
nizację spotkania dzieciom 
i nauczycielom, a zapro-
szonemu Gościowi w dowód 
wdzięczności  wręczyła wraz 
z grupą uczniów symboliczną 
wiązankę kwiatów.

Pan Wiesław, nie ukrywając 
wzruszenia, otrzymaną wiązankę kwiatów 
postanowił zanieść swojej Mamie, która 
choć nie mogła być obecna na spotkaniu, to 
sercem, duszą i pamięcią pozostaje zawsze 
blisko miejsca, gdzie spędziła swoją 
dzieciństwo i młodość.

A. Bierła, D. Kusibab,  M. Michalik

Aktualności

Członkowie Stowarzyszenia LEŚNA – 
MARKLISSA spotkali się w popołudnie 
3 grudnia br. przy ul. Polnej. Weszli na 
naduliczną  skarpę, by po chwili 
odnaleźć to co szukali – ślady dawnego 
leśniańskiego cmentarza. 
Resztki nagrobków, płyt cmentarnych 
i wyposażenia grobów leżały pomiędzy 
liśćmi i gałęziami. Potężne już drzewa 
i krzaki zarosły skutecznie teren dawnego 

cmentarza. Jeden z mieszkańców Leśnej 
pokazał zdjęcia  z okresu przedwojennego 
prezentujące ten cmentarz pięknie 
zagospodarowany i utrzymany. 
Na podstawie zdjęcia ustalamy przybliżone 
usytuowanie cmentarza, poszukujemy jego 
dalszych śladów. Odkrywamy je po chwili: 
studnia, jakaś wnęka obudowana cegłami, 
ślady grobowca. Aby uczcić pamięć 
pochowanych tu  ludzi  zapalamy 
symboliczny znicz i stawiamy na resztkach 
grobów. 
Waldemar Kleszcz poszerza dostępną 
wiedzę o tym miejscu  zasięgając 
informacji u historyków niemieckich. Z ich 
danych wynika, że w omawianym miejscu 
zlokalizowany był cmentarz ewangelicki, 
dla pochówków całopalnych, czyli 
kremacji zwłok.
Członkowie stowarzyszenia za ważny cel 

s w o j e j  d z i a ł a l n o ś c i  u z n a l i  
d o k u m e n t o w a n i e ,  p r o p a g o w a n i e  
i upowszechnianie historii miasta i gminy 
Leśna. Stąd inicjatywa uratowania resztek 
d a w n e g o  c m e n t a r z a .  J e g o  
zinwentaryzowania i odrestaurowania 
stowarzyszenie chce dokonać przy pomocy 
środków z dostępnych funduszy krajowych 
i unijnych. Już jest pisany odpowiedni 
wniosek.

P o m o c  p r z y  
p o z y s k a n i u  
ś r o d k ó w  n a  
p l a n o w a n e  d o  
podjęcia zadania, 
w tym na cmentarz, 
zadeklarowali już 
znani nie tylko 
w naszym regionie 
biznesmeni, a także 
P e t e r  K e r n d t  
z USA, którego 
n i e k t ó r z y  
p r z o d k o w i e  
w y w o d z ą  s i ę  
z Marklissy, czyli 
obecnej Leśnej. 
O losach swojej 

rodziny i przodkach opowiadał osobiście 
Stanisławowi Leszczyńskiemu, podczas 
swojej bytności w Leśnej w 2003 roku. Do 
dziś utrzymuje z obecnym prezesem 
Stowarzyszenia LEŚNA – MARKLISSA 
ożywione kontakty, wspiera działania, 
z a p o w i a d a  z a s i l e n i e  s z e r e g ó w  
stowarzyszenia osobami z USA i Kanady.
Ostatnio ze S. Leszczyńskim nawiązał 
kontakt znany reżyser telewizyjny, który 
ustala z prezesem Stowarzyszenia 
realizację projektu dokumentującego 
pode jmowane  p r zez  o rgan i zac j ę  
inicjatywy.
Stowarzyszenie powiększa się nieustannie. 
Chęć wstąpienia i pracy deklaruje wielu 
byłych mieszkańców Leśnej, rozsianych po 
kraju i świecie. 

Stanisław Leszczyński

Kolejna inicjatywa
Stowarzyszenia Leśna - Marklissa

Na zapomnianym cmentarzu w Leśnej

„W duchu prawdy o…
niepodległość”

Stowarzyszenie Przedszkole Marzeń 
działające przy Miejsko-Gminnym 
Przedszkolu w Leśnej serdecznie dziękuje 
za pomoc w zorganizowaniu urodzin trzem 
dziewczynkom uczęszczającym do naszego 
przedszkola, a obecnie przebywających

w Pogotowiu Rodzinnym. Szczególne 
podziękowania składamy wszystkim 
c z ł o n k o m  S t o w a r z y s z e n i a  o r a z 
s p o n s o r o m ,  P a ń s t w u :  I w o n i e 
Piotrowskiej, Agnieszce Bieleckiej, 
W i o l e t c i e  Z a w a d z k i e j ,  A n n i e 

S t a n i s z e w s k i e j , 
M a ł g o r z a c i e 
Szczęsnej-Witeckiej, 
Julicie Chrzanow-
skiej oraz Jędrzejowi 
Wowczuk. Obdaro-
wali nasze pociechy 
wspaniałymi zabaw-
kami i mimo natłoku 
obowiązków znaleźli 
czas, by sprawić 
radość dzieciom. 

Prezes 
Stowarzyszenia

Patrycja Matkowska 

Szczególne urodziny…
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W Ośrodku Kultury i Sportu w Leśnej 
w listopadzie br. można było obejrzeć 

wystawę prac dzieci z sołectwa Świecie. 
Podczas organizowanego w Świeciu 

Festynu „Jesień z pieczonym 
z i e m n i a k i e m ”  w  d n i u  1 9  
p a ź d z i e r n i k a  2 0 1 3 r .  
zorganizowany został konkurs 
plastyczny dla dzieci. Prace 
malowały zarówno „maluszki”, jak 
i trochę starsze dzieci. Jury 
wyłoniło laureatów konkursu: 
I miejsce - Dominika Dawidowicz, 
II miejsce ex aequo - Amelia 
M a l i s z e w s k a  o r a z  C y r y l  
Ganuszewicz, a III miejsce - 
Honorata Olszewska.

"Joyland" - książka napisana przez Stephena 
Kinga. Głównym bohaterem jest student Devin 
Jones, który podejmuje wakacyjną pracę 
w lunaparku o nazwie "Joyland". W ten sposób 
chce zarobić pieniądze, by opłacić czesne za 
studia  oraz zapomnieć o rozstaniu 
z dziewczyną. Będąc w "Joyland" zaciekawi go 
historia morderstwa młodej dziewczyny, 
postanawia więc odkryć prawdę i rozwiązać 
zagadkę związaną z tym morderstwem. 
"Joyland" - to magiczna i wzruszająca powieść 
obyczajowa z wątkami kryminalnymi, która 
wywołuje wiele emocji i przemyśleń. Książka 
jest wspaniałą wycieczką w przeszłość do 
wesołych miasteczek. Warto ją poznać. 
Polecam!

Kącik czytelnika

Projekt Cyfrowa Polska Równych 
Szans jest wspólnym przedsięwzięciem 
Stowarzyszenia „Miasta w Internecie” 
oraz Ministerstwa Administracji 
i Cyfryzacji, którego celem jest 
edukacja cyfrowa Polaków z pokolenia 
50+. 
Projekt ten jest realizowany w Ośrodku 
Kultury i Sportu w Leśnej wraz 
z Latarnikiem Cyfrowej Polski,  
Małgorzatą Walczak,. Pierwsze zajęcia, 
które odbyły się kilka tygodni temu, 
zgromadziły grupę 9 osób z pokolenia 
50+. Postanowiły one zainwestować 
w  s i e b i e  i  z a p r z y j a ź n i ć  s i ę  
z komputerem. Na zajęciach był tylko 

1 komputer, więc bardziej były to zajęcia 
teore tyczne.  Dzięki  współpracy 
z Urzędem Miejskim w Leśnej udało się 
wypożyczyć na kolejne zajęcia 2 laptopy, 
a kilku uczestników zajęć przyniosło 
swoje komputery.
Z inicjatywy Burmistrza Leśnej i przy 
współpracy Szkoły Podstawowej im. Jana 
Pawła II w Smolniku oraz Ośrodka 
Kultury i Sportu w Leśnej, w domu 
k u l t u r y  p o w s t a ł a  p r a c o w n i a  
komputerowa wyposażona w 7 zestawów 
komputerowych. Zostały one zakupione 
przez Szkołę w Smolniku i będą służyć 
seniorom podczas zajęć z cyfryzacji.

20 listopada br. w Klubie Seniora 
działającym w Ośrodku Kultury i Sportu
w  L e ś n e j  o d b y ł y  s i ę  o b c h o d y  
Ogólnopolskiego Dnia Seniora. 
Tego dnia Ośrodek odwiedzili i wraz 
z Seniorami obchodzili to święto: Jan 
Surowiec – Burmistrz Leśnej, Walter Straszak 
–  Przewodniczący Rady Miejskie j  
w Leśnej, Zofia Turkiewicz – Prezes Koła 
Diabetyków w Leśnej, Bogusława Sidor – 
inspektor ds. środków unijnych w Urzędzie 
Miejskim w Leśnej, Małgorzata Walczak – 
Latarnik Cyfrowej Polski, członkowie Koła 

D i a b e t y k a  o r a z  u c z e s t n i c y  k u r s u  
komputerowego prowadzonego przez 
Latarnika w Ośrodku Kultury i Sportu 
w Leśnej.
Dyrektor Ośrodka Kultury i Sportu Joanna 
Pietras złożyła Seniorom życzenia 
i przekazała upominki, przydatne zwłaszcza 
podczas cotygodniowych zajęć w Klubie 
S e n i o r a .  B u r m i s t r z  L e ś n e j  o r a z  
Przewodniczący Rady Miejskiej w Leśnej 
wręczyli kwiaty i kosz owoców życząc 
Seniorom wszelkiej pomyślności. Burmistrz 
pogratulował  członkom Klubu ich 
aktywności, chęci współdziałania i integracji. 
Podkreślił znaczenie tego rodzaju działań 

w wymiarze nie tylko indywidualnym, ale 
i  spo ł ecznym.  P rzekaza ł  równ ież  
najważniejsze informacje o gminie, 
a szczególnie o sprawach interesujących 
uczestników spotkania. Urszula Tylka, 
instruktor w OKiS oraz opiekun Klubu 
S e n i o r a  p r z e d s t a w i ł a  i n f o r m a c j e  
o całorocznej działalności Klubu Seniora, 
o osiągnięciach, sukcesach i projektach, 
w których uczestniczyli Seniorzy w ciągu 
mijającego roku. Zachęcała również do 
obejrzenia  wystawy własnoręcznie  
wykonanych prac,  którą tego dnia 

przygotowali członkowie Klubu. 
Zofia Turkiewicz przekazała 
życzenia wraz z pysznym tortem 
oraz podzieliła się z Seniorami 
s w o i m i  w r a ż e n i a m i  
z uczestnictwa w kursie z obsługi 
k o m p u t e r a  i  c y f r y z a c j i ,  
o r g a n i z o w a n y m  w  O K i S  
w ramach programu Latarnika. 
Zachęcała również uczestników 
spotkania do przyłączenia się do 
tej inicjatywy. Obecnie bierze 
w niej udział grupa 9 osób 
z  pokolen ia  50+.  Więce j  
i n f o r m a c j i  o  p r o j e k c i e  
opowiedziała Pani Małgorzata 

Walczak wykorzystując prezentację 
multimedialną. 
Wśród uczestników spotkania została 
przeprowadzona ankieta, którą przygotowała 
i przeprowadziła Bogusława Sidor, inspektor 
ds. środków unijnych w Urzędzie Miejskim 
w  L e ś n e j .  A n k i e t a  m a  p o s ł u ż y ć  
zdiagnozowaniu odczuć i zainteresowań 
seniorów, a tym samym dostosowaniu 
tematyki zajęć do zgłaszanych pomysłów. 
Z ostatniej chwili:
Już dziś wiemy, iż w OKiS powstanie kolejna, 
druga grupa osób z pokolenia 50+, które 
wezmą udział w zajęciach komputerowych.

14 l is topada 2013roku komisja 
konkursowa rozstrzygnęła gminny 
konkurs plastyczny ogłoszony przez 
Bibliotekę Publiczną w Leśnej pod 
hasłem „Urodziny Kubusia Puchatka”. 
Do konkursu zgłoszono 56 prac 
plastycznych wykonanych różnymi 
technikami:  malowane farbami,  
kredkami, flamastrami, pastelami, 
wykle jane  wyci-
n a n k ą ,  b i b u ł ą  
i plasteliną. Komisja 
w y ł o n i ł a  z w y -
c i ę z c ó w  t r z e c h  
pierwszych miejsc w:

Kategorii 5-6 lat: 
I miejsce Wojciech 
Jochym, II miejsce 
I g a  B i ó r k a ,  
III miejsce Julia 
Kołodzie jczyk –  
wszyscy z Miejsko-
Gminnego Przed-
szkola w Leśnej.

Kategorii I-III klasy 
s z k o ł y  p o d s t a -

wowej: I miejsce Daniel Zawiła - klasa I,  
II miejsce Angelika Zawiła klasa I, III 
miejsce Marcel Bartnikowski klasa III – 
wszyscy ze Szkoły Podstawowej im. Jana 
Brzechwy w Grabiszycach.  Serdecznie 
Gratulujemy!

Wszyscy zwycięzcy otrzymali dyplomy 
oraz  nagrody rzeczowe.

Anna Zawisza-Paliwoda

Niech radość i pokój Świąt Bożego Narodzenia towarzyszy wszystkim Państwu przez 
cały Nowy Rok 2014. Życzymy wszystkim mieszkańcom gminy Leśna, aby był to Rok 
szczęśliwy, spełniły się w nim zamierzenia zawodowe i społeczne oraz by przyniósł 
wiele satysfakcji z własnych dokonań.

Dyrektor wraz z pracownikami
Ośrodka Kultury i Sportu w Leśnej

Rostrzygnięcie konkursu plastycznego
„Urodziny Kubusia Puchatka”

Dzień Seniora w Leśnej

Wystawa prac dzieci
z sołectwa Świecie

Będzie pracownia komputerowa
dla seniorów

Życzenia
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Dziękujemy!

Klub MGKS Włókniarz Leśna dziękuje Panu Stanisławowi Dolińskiemu za okazaną pomoc 
i wsparcie sponsorskie klubu.

Zarząd i zawodnicy Klubu Włókniarz Leśna

Podziękowanie
Dyrekcja Miejsko-Gminnego Przedszkola w Leśnej 
sk łada  serdeczne  podziękowanie  Prezesowi  
„SYNERGII” w Leśnej Panu P. Duchnikowi za 
bezpłatne przekazanie dla naszych milusińskich 101 
bajek i opowieści dla dzieci. Są to bajki należące do 
kanonu polskiej i światowej literatury dla dzieci, 
opowiastki o zwierzętach. Każda książka przeniesie 
małego czytelnika w świat bajek i świat przyrody. To 
również  ulubiona lektura dla najmłodszych. Za piękny 
prezent mikołajkowy serdecznie Panu dziękujemy.

Dzieci i nauczyciele 
Miejsko-Gminnego Przedszkola w Leśnej
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GALA SPORTOWA POLSKA 2013
Wyróżnienie dla mieszkańca Leśnej 

14 listopada 2013 roku w niezwykłej 
atmosferze Hotelu Polonia Palace
w Warszawie odbyła się Gala Sportowa 
Polska 2013, podczas której Klub 
Sportowa Polska wręczył wyróżnienia
w Konkursie Budowniczy Polskiego 
Sportu 2013.

Ogromnym wyróżnieniem jest przyznanie – 
n a  w n i o s e k  B u r m i s t r z a  L e ś n e j  - 
Sławomirowi Senkowskiemu, Prezesowi 
Zarządu Leśniańskiego Towarzystwa 
Sportowego przy OKiS w Leśnej tytułu 
„PASJONAT SPORTOWEJ POLSKI”.  
Wyróżnienia zostały przyznane po raz 
pierwszy blisko 50 takim  pasjonatom - 
osobom, które   poprzez swoją pracę 
zawodową i  dz ia ła lność  spo łeczną 
przyczyniają się do upowszechniania kultury 
fizycznej, działają na rzecz sportu dzieci
i młodzieży, aktywizują inne środowiska,
a poprzez swoje zaangażowanie są wzorem
i autorytetem dla mieszkańców, uczniów, 
sportowców. Wśród laureatów znaleźli się 
instruktorzy, trenerzy, menedżerowie, 
animatorzy sportu, nauczyciele wychowania 
fizycznego, sportowcy, prezesi związków
i klubów sportowych, dyrektorzy ośrodków 

sportu i rekreacji i władze samorządowe. 
Gra tu lu j emy  Panu  P reze sowi  t ego 
prestiżowego wyróżnienia!

Wszyscy laureaci to ludzie, którym zależy na 
sportowym obliczu Polski. To ludzie, dla 
których sport to nie tylko wspaniałe chwile 
uniesień i niezapomnianych emocji, kiedy 
„nasi” zdobywają medale i sięgają po 
najważniejsze trofea. To ludzie, którzy 
wiedzą, że Sportowa Polska, to sposób na 
życie, to codzienny wysiłek i determinacja
w pokonywaniu trudności, to nowoczesne, 
zdrowe i aktywne społeczeństwo. Zarząd 
Klubu Sportowa Polska, podczas otwarcia 
g a l i  p o d k r e ś l a ł ,  ż e  b e z  w s p a r c i a
i  zaangażowania m.in.  ludzi  sportu 
niemożliwa byłaby realizacja programu 
„Sportowa Polska”. 

W drugiej części spotkania gości rozbawił 
Tadeusz Drozda występem kabaretowym pt. 
„Kabaret żyje!” Następnie wszyscy podczas 
bankietu mieli okazję do indywidualnych 
r o z m ó w  w  l ż e j s z y m  j u ż  t o n i e
o perspektywach polskiego sportu i roli 
infrastruktury sportowej w jego rozwoju.

(Anna Zawisza-Paliwoda)

W Sali Rajców Urzędu Miejskiego
w Leśnej zasiadło 3 grudnia 2013 roku 
kilkunastu najmłodszych piłkarzy 
Leśniańskiego Towarzystwo Sportowego, 
działającego przy Ośrodku Kultury
i Sportu w Leśnej. Zaprosił ich Burmistrz 
Leśnej Jan Surowiec.

Za stołami, gdzie w czasie sesji siedzą radni, 
zasiedli: Ehis Udegbe Pałys, Chwałek 
Wiktor, Groberski Liwiusz, Dobrzyński 
Marcel, Jochym Wiktor, Juranek Błażej,  
Kaleta Hubert, Wojciechowski Karol, 
Grzesiowski Kacper, Labiszak Dawid, 
Magura Cyprian, Kuźniewski Konrad, 
Nawrocki Fabian, Wajler Piotr, Smentek 
Kamil, Rafferty Igor, Teske Bartłomiej, Wilk 

Jakub i Zając Kacper.

Burmistrz zaprosił chłopców do słodkiego 
poczęstunku. Powiedział też, że doceniając 
osiągnięcia najmłodszych piłkarzy oraz 
wspierając ich pasję ufundował drużynie 
Żaków zestaw strojów piłkarskich. Odebrał 
je z rąk burmistrza kapitan drużyny. Prezes 
Leśniańskiego Towarzystwa Sportowego 
Sławomir Senkowski  poinformował
o działaniach stowarzyszenia na rzecz 
młodych  p i łkarzy,  o  uczes tn ic twie
w rozgrywkach sportowych oraz o sukcesach 
naszych najmłodszych pi łkarzy.  Za 
otrzymane stroje podziękował trener Żaków 
Piotr Hejda.

Żacy w Sali Rajców

Sekcja kajakarstwa górskiego i kajak – 
polo z Leśnej zakończyła tegoroczny 
s e z o n .  Z  p r z e k a z a n e g o  n a m 
sprawozdania wynika, że w 2013r. 54 
zawodników aż 152 razy stawało na 
podium w kraju i za granicą, zdobywając 
36 złotych, 53 srebrne, 63 brązowe 
medale i 8  pucharów.

Do najlepszych zawodników LUKS 
„Kwisa” zaliczani są: Paweł Adamczuk,   
mistrz Polski juniorów, III – miejsce
w Mistrzostwach Polski  Seniorów
w zespole, Jakub Woźnicki - III  miejsce
w Mistrzostwach Europy w Kajak – polo
w Poznaniu, członek  kadry w kajak – polo, 
N i k o l a  Te r p i ł o w s k a ,  A l e k s a n d r a 
Fabijańska, Patrycja Sawarysz, Daniela 
Sterioska,

Oliwia Wojciechowska - I I  miejsce

w Mistrzostwach Polski w kajak - polo
w Kaniowie. 

Do najlepszych młodych zawodników 
zaliczyć należy syna trenera, obecnie ucznia 
SMS Kraków, czternastoletniego Kacpra 
Sztubę. Kacper wygrał wszystkie edycje 
Młodzik CUP  U – 14 w konkurencji Cs – 1  
w Augsburgu, w Krakowie, Liptovskim 
Mikulaszu,  Bra tys ławie ,  Czeskich 
Budziejowicach. Do najlepszych należy 
także Alicja Bulera - dziewięciokrotna 
medalistka mistrzostw młodziczek.

Zarząd Klubu LUKS „Kwisa” Leśna zgłosił 
kandydaturę zawodnika Pawła Adamczuka 
oraz szkoleniowca Bogdana Sztubę do 
plebiscytu  na  najpopularnie jszego 
sportowca Nowin Jeleniogórskich.  

Zarząd Klubu   

152 razy na podium…

Nasza gmina staje s ię  „kopalnią” 
maratończyków. Jest ich coraz więcej,
a prym nadają tej grupie… kajakarze.  

Regularnie biorą udział w największych 
imprezach maratońskich. 13.10.2013 5 
zawodników startowało w Maratonie
w Poznaniu. Ich najlepsze wyniki: 645   
miejsce - Paweł Stolarczyk czas 3 h 25 min. 
17 sek., 775 miejsce - Grzegorz Kaczmar czas 
3 h 28 min. 43 sek.,  a 1134 miejsce - Bogdan 

Sztuba  -  czas 3 h 35 min. 48 sek.

Wcześniej 11 zawodników brało udział
w XXXI Maratonie Wrocławskim. Tu 
n a j l e p s z e  m i e j s c a  „ n a s z y c h ”  b y ł y 
następujące: 368 miejsce - Józef Horodko   
czas 3 h 25 min 3 s, 514 miejsce - Paweł 
Stolarczyk - czas 3 h 30 min. 45 s, 659 
miejsce - Grzegorz Kaczmar czas 3 h 36 min. 
00 s. 

BS

Nasi najlepsi maratończycy



str. 16
16 grudnia 2013

nr 11 (23) Informacje i ciekawostki

ŁAMIGŁÓWKA 
„Fasadę domu” zbudowano z 11 zapałek.

Po przełożeniu 2 zapałek można otrzymać figurę 
złożoną z 11 kwadratów.

W jaki sposób ?

Odpowiedzi proszę przesyłać na adres: k.rybalko@lesna.pl

Pierwsze 2 osoby w nagrodę za rozwiązanie naszej łamigłówki dostaną gadżety 
promocyjne Gminy Leśna!!!! Odbiór nagród w pokoju nr 7 – budynek przy
ul. Rynek 19.

Zapraszamy do udziału w zabawie!

Rozwiązanie łamigłówki z wydania sierpniowego: woda nigdy nie dosięgnie 3-go  
stopnia, gdyż równocześnie z poziomem wody podnosi się okręt wraz z drabinką!

Dziękuję za przesłane odpowiedzi, jednakże z przykrością muszę stwierdzić, że tym 
razem nie otrzymałam prawidłowego rozwiązania. Czyżby łamigłówka była za trudna?!

Dziękuję za przesłane odpowiedzi!

~• ~

Pstrągi przywędrowały do Leśnej
Nie tak dawno na okolicznych przeszkodach 
wodnych można było zobaczyć okazałe 
pstrągi wyskakujące ponad powierzchnię 
wody, pokonujące w ten sposób progi wodne. 
Ryby te ruszyły w coroczną wędrówkę 
pokonując wiele kilometrów rzek, aby 
dotrzeć do miejsc gdzie odbywać będą tarło. 
Jedno z takich miejsc znajdowało się przy 
moście na ul. Baworowo w Leśnej. Wielu 

ludzi spoglądało z mostu w lustro wody 
podziwiając tarło tych ryb.  Miejmy nadzieję,  
że wędkarze uszanują te ryby i w następnym 
roku przybędą dużo większe ławice pstrągów. 
Pamiętajmy, że rybne rzeki potrafią 
przyciągać wielu turystów,  którzy pasjonują 
się wędkarstwem. Tak jest między innymi na 
Dunajcu czy Sanie.

Dzięki zaangażowaniu Stowarzyszenia 
Grabiszyce  i Rady Sołeckiej Grabiszyce, 
pomysłowi, wspólnej myśli, pracy i dobrej 
woli mieszkańców w kolejnym sołectwie 
posadowione zostały witacze. 

Główne dofinansowanie przedsięwzięcia, to 
ś r o d k i  o t r z y m a n e  z  U r z ę d u 
Marszałkowskiego we Wrocławiu na 
realizację projektu pod nazwą „Promocja Idei 

Odnowy Wsi Dolnośląskiej 
poprzez  posadowienie 
witaczy w miejscowości 
Gra-biszyce”. Głównym 
zało-żeniem projektu było 
wsparcie  społeczności 
lokalnych działających
w inicjatywie „Odnowy 
Wsi Dolnośląskiej” poprzez  
wykonanie i posadowienie 
drewnianych wizytówek 
przy drogach wjazdowych 
do miejscowości wita-
jących turystów wjeż-
dżających do Grabiszyc. 
R e a l i z a c j a  p r o j e k t u 
p r z y c z y n i ł a  s i ę  d o 
polepszenia wizerunku 
sołectwa. Jest to bardzo 
w a ż n y  m o m e n t  d l a 
mieszkańców Grabiszyc,
w którym otworzyła się 
kolejna karta historii ich 
Małej Ojczyzny.

(Anna Zawisza-Paliwoda)

Grabiszyce witają turystów
– Promocja Idei Odnowy Wsi Dolnośląskiej

Pewnie nie wszyscy wiedzą, co takiego 
kryje się pod nazwą „Sala Rajców”? O ile 
znaczenie słowa „sala” jest powszechnie 
znane, to jednak słowo „rajca” budzi 
pewne niejasności…

Słowo „rajca” jest staropolską nazwą członka 
rady, czyli radnego,  (ciekawostka -„Rajca”, 
to również nazwa wsi na Białorusi,
w obwodzie grodzieńskim w rejonie 
korelickim). 

Tak więc Sala Rajców to sala, w której 

obradują leśniańscy radni. Przez wiele lat 
Gmina Leśna nie posiadała takiej sali. 
Obrady radnych odbywały się wtedy
w  n i e w i e l k i e j  s a l i  n a r a d  p r z y  u l . 
Świerczewskiego 11B bądź w Ośrodku 
Kultury i Sportu w Leśnej. Od kwietnia br. 
nasi Radni obradują w Sali Rajców, 
specjalnie dla nich przygotowanej na I piętrze 
budynku Ratusza. Do budynku Ratusza 
zostało również przeniesione Biuro Rady 
Miejskiej w Leśnej. Mieści się w pokoju nr 8. 

Katarzyna Rybałko

Skąd nazwa „Sala Rajców”…

Posprzątali nad wodami
W sobotę 23.11.2013 r. grupa dziesięciu 
wędkarzy z Leśnej wzięła udział w akcji 
sprzątania brzegów nad zbiornikiem 
Leśniańskim. Niestety, pomimo nie tak 
dawnego sprzątania brzegów przez dzieci
i młodzież z Leśnej, nadal wielu turystów
i wędkarzy pozostawia nad brzegami wiele 
śmieci. Ciągłe zaśmiecanie tego rejonu  może 
skutkować brakiem zezwoleń na wjazd do 
lasu w 2014 r. co w konsekwencji unie-
możliwi dojazd pojazdem mechanicznym 

nad większość brzegów, które znajdują się na 
terenach leśnych.  

Wędkarze z Leśnej posprzątali odcinek od 
Ośrodka u Buckich do Zamku Czocha. 
Zebrali dziesięć worków śmieci oraz 
pozostałości po zużytym sprzęcie AGD
i RTV. Na pozostałych odcinkach brzegów 
sprzątali wędkarze z sąsiednich kół  PZW
i również zebrali mnóstwo worków śmieci. 
Dzięki uprzejmości PM Synergia śmieci 
zostały zabrane na wysypisko. 


